

Tongues Speaking, Miracles, Visions and Prophecyings (တၢ်မၤလိ - ၄၉)

**ပျၤအတၢ်ကတိၤလၢပုၤအကျိၢ်, တၢ်လီၤလိၤလီၤလး, တၢ်ထံၣ်တၢ်လၢညါခိ, ဒီးတၢ်တဲလံာ်စီဆ့အခိပညိၤလၢဝံကအကျိၢ်**

လၢမုၢ်မဆါတနံၤအံၤ ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အကျါအိၣ်ဒီး တၢ်စ့ၢ်တၢ်နာ်တမံၤအဂ့ၢ်ပကချုၣ်ညါဘၣ်အိၣ်တက့ၢ်. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, ပျၤအတၢ်ကတိၤလၢပုၤအကျိၢ်, တၢ်လီၤလိၤလီၤလးသ့ၣ်တဖၣ်, တၢ်ထံၣ်တၢ်လၢညါခိသ့ၣ်တဖၣ်ဒီး တၢ်တဲလံာ်စီဆ့အခိပညိၤလၢ ဝံကအကျိၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မုၢ်မဆါတနံၤအံၤပထံၣ်ဘၣ်ဒီး ပနၢ်ဟူဘၣ်အိၣ်လၢ (TV) သ့ၣ်တဖၣ်လၢပာ်ဖျါတၢ်ဒီးမၤဟူထီၣ်သါလီၤတၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်မၤအသးန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လၢ သးစီဆ့အဘျးအဖျိၣ်အဃိ အဂ့ၢ်န့ၣ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်စံးကတိၤတၢ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **၁ကရံၣ်သး ၁၂:၇-၁၁** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်လီၤပုၤတဂၤဒီးတဂၤအတၢ်ဒုးဖျါထီၣ်သးန့ၣ်လၢတၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်အဂီၢ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ဟ့ၣ်လီၤပုၤတဂၤလၢ တၢ်ကတိၤကူၣ်သ့ၣ်လၢသးန့ၣ်, ဒီးပုၤတဂၤဒ်လၢတၢ်ကတိၤသ့ၣ်ညါတၢ်, လၢသးတဂၤဃိ, ဒီးပုၤ တဂၤ ဒ်လၢတၢ်နာ်, လၢသးတဂၤဃိ, ဒီးပုၤတဂၤဒ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျါက့ၤတၢ်ဆူးတၢ်ဆါ, လၢသးတဂၤဃိ, ဒီး တဂၤဒ်လၢတၢ်မၤလီၤလးတၢ်, ဒီးတဂၤဒ်လၢတၢ်ကတိၤလၢဝံအကျိၢ်, ဒီးတဂၤဒ်လၢတၢ်သ့ၣ်ညါနီၤဖးသး တဖၣ်အဆၢ, ဒီးတဂၤဒ်လၢပျၤအကလုာ်ကလုာ်, ဒီးတဂၤဒ်လၢတၢ်ဒုးန့ၣ်ပျၤတဖၣ်အခိပညိၤလီၤ. ဘၣ်ဆၣ် ဒီးတၢ်တဖၣ်ခဲလၢာ်အံၤ မၤအသးလၢသးတဂၤဃိဒ်တၢ်, လၢအဟ့ၣ်နီၤဖးတၢ်တဂၤတမံၤ, တဂၤတမံၤ, အတၢ် လီၤဆိဖဲဒ်အသးလီၤ.”**

လံာ်စီဆ့အဆၢသ့ၣ်တဖၣ်စံးဘၣ်ပုၤလၢ, တၢ်ဟ့ၣ်တဖၣ်လၢ အဘၣ်ဃးဒီးသးစီဆ့, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, လံာ်စီဆ့အဆၢဖိလၢပာ်ဖျါတၢ်ထံထံဆးဆးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကတိၤတၢ်လၢပျၤအကလုာ်ကလုာ်, တၢ်မၤတၢ်လီၤလိၤလီၤလးသ့ၣ်တဖၣ်ဒီး, တၢ်လၢတၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျါက့ၤတၢ်ဆူးတၢ်ဆါအကလုာ်ကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ် အံၤန့ၣ်အိၣ်ဖျါတၢ်လံာ်လၢပုၤတၢ်မၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်အစီဘၣ်ဆၣ်, လၢမုၢ်မဆါတနံၤအံၤန့ၣ် ပုၤခရံၣ်ဖိအတၢ်ဘူၣ် တၢ်ဘါတဖုလၢဘၣ်တၢ်ကိးအိၣ်လၢ “Pentecost” အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖုအဃိ, တၢ်ကတိၤတၢ်လၢ ပျၤအကလုာ် ကလုာ်, တၢ်မၤတၢ်လီၤလးတဖၣ်, ဒီးတၢ်မၤဘျါတၢ်ဆူးတၢ်ဆါသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် အတၢ်ပာ်ဖျါအံၤန့ၣ် ကဲထီၣ်လၢ တၢ်စ့ၢ်တၢ်နာ်ဖးဒိၣ်တမံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါလၢအဘၣ်ထွဲဒီး (Pentecost) အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါအသီတမံၤနီၢ်နီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤတဖုအံၤမၤအိၣ်ထီၣ်အသးဖဲ ၁၈၉၀ နံၣ်န့ၣ်ဒီး အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်ဟံးန့ၣ်ပုၤတၢ်မၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်, ဒီးအပျိၣ်အဘီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ, ဘူၣ်ယံာ်ဆံအမုၢ်န့ၣ်ပုၤထီၣ်အနံၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, Pentecost အတၢ်ဆၢကတီၢ်အပူၤလၢ, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢအစးထီၣ်သီအလုာ်အလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဒီး အခိၣ်ထံးအဂ့ၢ်အကျိၢ်န့ၣ်လီၤ.

**လၢတၢ်န့ၣ်အဃိပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ကိးလီၤအသးလၢပုၤ (Pentecost) န့ၣ်မ့ၢ်အဘၣ်လီၤ.**

ဘၣ်ဆၣ်ပဘၣ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးတၢ်အိၣ်ဝဲတမံၤလီၤ. တၢ်လၢ, ပုၤကတိၤတၢ်သ့ၣ်လၢ ပျၤအကလုာ်ကလုာ်ပုၤမၤတၢ်လီၤလိၤလီၤလးတၢ်တဖၣ်အလုာ်အလုာ်အံၤန့ၣ် လီၤမၢ်ကွံာ်ဝဲလၢ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အတၢ်စံၣ်စီတဲစီအပူၤ

နဲ့အိပ်ဝဲလံအနံ (၁၇၀၀) ညာညာအပူနဲ့လီ။ လာတီနဲ့အပီ၊ တီလာသးစီဆုံအတီဟ့တံအံ  
မအိပ်ထီအသးလာ တီတတူကလံအပူနဲ့မ့တီဒဲလဲဒီလဲ။ ပဘာဆိကမိတီတီဂံအံတမံတမံ  
နဲ့လီ။

**တီစံးကတီလာပူအကလံကလံ**

ဘာဃးဒီးတီဂံအံနဲ့၊ ဖဲလံမတီ ၂:၄ အတီပာဖျါအသီး၊ ဖဲဘူယံဆံအမုနီ (Pentecost)  
ပဲထီအခါနဲ့၊ ပုခဲလံလာထီပဲထီဒီးသးစီဆုံ၊ ဒီးကတီလာပူအကတဖု၊ ဒ်သးနဲ့ဒုးကတီ  
အီအသီးသ့တဖုနဲ့ မ့ဒဲအသးစီဆုံအတီအိပ်ဖျါထီတီတမံနဲ့လီ။

**လံမတီ ၂:၄**

**“ဒီးပုခဲလံလာထီပဲထီဒီးသးစီဆုံ၊ ဒီးကတီလာပူအကတဖု၊ ဒ်သးနဲ့ဒုးကတီအီ  
အသီးလီ။”**

တီအလုအလံတမံလာအမု၊ တီကတီလာပူအကတဖုအံနဲ့ ပုတီမာဖိတကမုပာအစု  
လာပုတကလံလံအလီနဲ့၊ သးစီဆုံဟဲလီလာအလီဒီးအဲသ့ကတီလာပူအကတဖုသ့ဝဲနဲ့  
ပထံဘာဖဲ **လံမတီ ၁၉:၆** နဲ့လီ။

**“ဒီးစီပီလူး ပာအစုလာအလီဒီး၊ သးစီဆုံဟဲလီလာအလီ၊ ဒီးအဲသ့ကတီလာပူ  
တဖု၊ ဒီးကတီလာဝဲအကျိလီ။”**

ဘာဆာ၊ လံစီဆုံအဆာလာအမု၊ **၁ကရံသး ၁၄:၂၇-၂၈** အပူပထံဘာအသီး၊ တီအိပ်ဖျိတဖု  
လာအစးထီသီသ့တဖုအတီဘူထူဘါယွအဆာကတီနဲ့အဲသ့ကတီလာပူအကတဖု ကဘာ  
အိဒီးတီဂံလာ၊ အလီတံလီဆဲးဒီးအလာပဲအနဲ့နဲ့ပထံဘာလီ။

**“ပုမုကတီလာ၊ တီအပူတကကဒီး၊ ဘာကတီထဲခံဂသဂမီ၊ ဒီးကတီတက  
ဘာတက၊ ဒီးမဲပုတကကတီကျိးတီအဆာတကု။”**

**“ယကတီလာတီအပူတဖုအါနဲ့သ့ခဲလံသးဒီး ယစံးထီပတြာယွလီ။”**

လံစီဆုံအဆာအဲအံသုနီပာစုကီးမီ။ တီအိပ်ဖျိအဆိကတီသ့တဖု၊ လာတီဘူထူဘါယွ  
အပူနဲ့ ပာဖျါတီဟ့သါဘာဃးဒီး တီကတီလာပူအကတဖုအဂုနဲ့ အဲသ့ကဘာအိဒီး  
တီသိတီသီဒီးတီအိတီဆိနဲ့ ပထံဘာလီ။ တီသ့တဖုနဲ့ ပကထံဘာအီဒဲအဖီလံအသီးလီ။

**\* ဘာကတီထဲခံဂသဂမီ၊**

မ့ဝဲလီ။ လာတီဘူထူဘါယွအကတီနဲ့၊ ပုလာအဘာကတီဒီးတီအပူအံနဲ့ ဘာတီ  
တြီယာအီအါကတီနဲ့ကဘာမုဒဲသဂနဲ့လီ။

**\* ကတီတကဘာတက၊**

ဒဲလံစီဆုံအတီကွဲးအသီး၊ ကဘာကတီတကဝဲမးတကလာတီဆာကတီတကတီအပူနဲ့  
လီ။

\* **မိပုတကကတိကကျိုးတိအဆာတကွါ,**

မှာဝဲလီၤ. ပုၤမှာကတိတိတိလၢ, တိအပူၤတကကန့ၣ် မိပုတကကတိကကျိုးတိအဆာ, ဒိပစံးတိအသိး, ထုးထီၣ်ကျိၣ်ဆူကျိၣ်အကကဘၣ်အိၣ်ဝဲတကလီၤ.

\* **ဒီးပုၤကတိကကျိုးတိအဆာမှာတအိၣ်ဘၣ်ဒီး, မိအအိၣ်ဘၣ်လၢတိအိၣ်ဖျိၣ်အပူၤတကကွါ.**

ပုၤတကလၢလၢမှာကတိတိတိလၢပူၤတကကအဂီၢ်န့ၣ် ပုၤကတိကကျိုးတိအဆာမှာတအိၣ်ဘၣ်ဒီးအဝဲကဘၣ်အိၣ်ဘၣ်ကျိၣ်ကလၢလၢတိအိၣ်ဖျိၣ်အပူၤန့ၣ် မှာဒၣ်စီၤပီလုးအတၢ်မၤလိၣ်မၤလီၤတိလၢ ကါကါကျၢၤကျၢၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

**တိလၢကစၢ်ယွၤအကလုၢ်အကထိအံၤပဘၣ်အိၣ်ဒီးတိပၢ်သ့ၣ်ပၢ်သးန့ၣ်တမှာဘၣ်ခါ. မှာမဆါတနံၤအံၤ, ပထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကိးတိအိၣ်ဖျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ဃးဒီး တိကတိတိလၢပူၤအဂီၢ်န့ၣ်အိၣ်ဒီး တိဒိကန့ၣ်ကစၢ်ယွၤအကလုၢ်အကထိစ့ၢ်ကိးခါ.**

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူ တိအိၣ်ဖျိၣ်လၢအဆိကတၢ်အဖုသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ပညိၣ်ဘၣ်ဃးဒီး တိကတိတိလၢပူၤအဂီၢ်န့ၣ် ကမှာတိဒိလဲၣ်အဂီၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **၁ကရံၣ်သုး ၁၄:၁၆,၂၆** အပူၤန့ၣ်လီၤ.

**“မှတမှာဒိန့ၣ်ဒီး, နမှာဆိၣ်ဂုၤတိလၢနသးဒီး, ပုၤလၢအအိၣ်လၢပုၤတသ့ဘၣ်အလီၢ်တဖၣ်န့ၣ်, မှာအနါတဟံၣ်ဘၣ်နတိကတိလၢသတးဒီး ကစံးအမုၢ်, လၢနစံးထီၣ်ပတြၢတိအဘျးန့ၣ်, သ့ဒိလဲၣ်.”**

**“မၤသးဒိန့ၣ်ဒီး, ပုၤသ့ၣ်ဝဲၣ်သ့ၣ်စၢ, မှာဒိလဲၣ်. တုၤသ့အိၣ်ဖျိၣ်ရိဖျိၣ်ဒီး, သ့အိၣ်တကတကဒီးတိသးဝံၣ်အိၣ်ဒီးတိသိၣ်တိသီ, အိၣ်ဒီးတိအပူၤ, အိၣ်ဒီးတိလီၣ်ပျါ, အိၣ်ဒီးတိကတိကကျိုးတိအဆာစ့ၣ်စ့ၣ်လီၤ. မိပုၤမၤတိခဲလၢတိမၤထီၣ်မၤထီၣ်အဂီၢ်တကွါ.”**

မှာဝဲလီၤ. တချးလၢလံာ်စီဆုံအသိတကတြၢတဘၣ်တိကွဲးအိၤအဆာကတိအပူၤန့ၣ်, ကစၢ်ယွၤအကလုၢ်အကထိဒီးတိကစီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တိပၢ်ပျါအိၤလၢ တိဟ့ၣ်ဘၣ်ဃးဒီးတိအပူၤအံၤန့ၣ်အသိး, တိအပူၤသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိးမၤအိၣ်ထီၣ်တိအိၣ်ဖျိၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးနီၢ်သးတကပၤအတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ကဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်အဂီၢ်, ဒိပစံးတိအသိး, ကဘၣ်တိသ့ၣ်ထီၣ်အိၤအဂီၢ် ကစၢ်ယွၤအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲသ့ၣ်ကျဲဒိအံၤလၢ အကတဲပျါထီၣ်တိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တိလၢမှာမဆါတနံၤအံၤန့ၣ် တိနါဟံၣ်ဘၣ်ကမၣ်တိတမံၤလၢအမှာ တိဟ့ၣ်ဘၣ်ဃးဒီးတိအပူၤအံၤအဂီၢ်န့ၣ် ပုၤတိမၤဖိစီၤပီလုးအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲကွဲးတိဘၣ်ဃးဒီး တိဂုၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **၁ကရံၣ်သုး ၁၄:၂** န့ၣ်လီၤ.

**“အဂီၢ်ဒိအံၤ, ပုၤလၢအကတိတိလၢအပူၤန့ၣ်, တကတိဘၣ်တိလၢပုၤကညိဘၣ်, မှာလၢယွၤလီၤ. အဂီၢ်ဒိအံၤ, ပုၤကညိအနါတဟံၣ်ဘၣ်နီတကဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်ဒီးလၢသးအပူၤန့ၣ် မှာအကတိတိအဒိၣ်အယိၣ်လီၤ.”**

မှာဝဲလီၤ. တိကတိလၢအဒိသိးလိၣ်အသးဒီးတိအံၤန့ၣ်ပုၤနါဟံၣ်ဘၣ်န့ၣ်မှာဒၣ်ထဲကစၢ်ယွၤတကစီၤအဂီၢ်န့ၣ်မှာအိၣ်ဖဲလံာ်စီဆုံမတၤအဆာန့ၣ် ပုၤတကလၢလၢမှာအိၣ်ဒီးတိသ့ကွါန့ၣ်ပစံးဆာအိၤသ့လၢ လံာ်စီဆုံအဆာအဝဲအံၤန့ၣ်လီၤ. တိစံးဝဲဒၣ်မုၢ်ကီၤလံာ်စီတၣ်ဒၣ်လဲၣ်တနါဟံၣ်ဘၣ်တိကတိအံၤန့ၣ်ဘၣ်.

လာတၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အဃိ၊ ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ဆူၣ်သးဆူၣ်ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ကတိၤဘၣ်ဃးဒီး ပျၢအံၤန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်စံးကတိၤဝဲတၢ်ဆၢကတိၤဒီးကတိၤဒဲးအပူၤန့ၣ်လီၤ.

- ဖဲအဟးထီၣ်ဟးလီၤဒီးသိလ့ၣ်အဆၢကတိၤအခါ၊
- ဖဲအဟးထီၣ်ဟးလီၤလၢကျဲၤမ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဖိခိၣ်အခါ၊
- ဟံးန့ၣ်တၢ်အိၣ်ဘျးအိၣ်သၢလၢ ဟံၣ်ပူၤအခါစံးကတိၤတၢ်အံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် အိၣ်ဝဲလၢတၢ်ဘျးတၢ်ဘျီၣ်အပူၤဘၣ်ဆၣ်, အဝဲသ့ၣ်အပူၤသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဟူး တၢ်ဝးလၢတၢ်တဆိတၢ်အပူၤန့ၣ် မ့ၢ်သ့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ပလီၤသ့ၣ်ပလီၤသးစ့ၢ်ကီးန့ၣ်ဧါ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်စံးဝဲလၢ ကတိၤတၢ်လၢပျၢအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ထဲလၢကစၢ်ယွၤအအိၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

**တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢာ်မ့ၢ်ဝဲစ့ၢ်ကီးဧါ.**

မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးလံာ်စီဆ့ၣ်အတၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီးဧါ. ပကအိၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်ပၢၢ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် တက့ၢ်.

အဆိကတၢ်ပကထံၣ်ဘၣ်, လံာ်စီဆ့ၣ်အဆၢသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်သိၣ်တၢ်သိၣ်ဘၣ်ဃးဒီး ပုၤလၢ အတိၤတၢ်ဒီးပျၢအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. စံးဘၣ်ပုၤစ့ၢ်ကီးလၢ “ပုၤကညီအနၢ်တပၢၢ်ဘၣ်နီတဂၤဘၣ်” အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

**တၢ်အဝဲအံၤအခိပညီကမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်.**

တၢ်အဝဲအံၤအခိပညီန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, ပုၤကမ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ အနၢ်ပၢၢ်ဒၣ်ထဲပယီၤအကျိၣ်ဒီး ပုၤအဲကလံာ် သ့ၣ်တဖၣ်အကျိၣ်န့ၣ် ပုၤတရူးတဂၤ, မ့တမ့ၢ် ပုၤဂျုပုၤတဂၤမ့ၢ်အိၣ်လၢပကျိၣ်န့ၣ် တနၢ်ပၢၢ်ဘၣ်တၢ်အသိးန့ၣ်လီၤ.

ပုၤတဂၤလၢလၢမ့ၢ်အသူကွၢ်တၢ်လၢနနၢ်ပၢၢ်စ့ၢ်ကီးဧါန့ၣ်, ပစံးအီၤသ့ၣ်လၢကစၢ်ယွၤန့ၣ်ပၢၢ်လီၤန့ၣ် တမ့ၢ် ဘၣ်ဧါ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီလီၤ. ဘၣ်မနုၤအဃိလဲၣ်န့ၣ် တၢ်လၢကျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤ အတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ် ၁မိၤ၅၅ ၁၁:၆-၇ န့ၣ်အဃိလီၤ.

**“ဒီးယွၤစံးဝဲဒၣ်, ကွၢ်ကွၢ်, ပုၤကညီမ့ၢ်ပုၤတကလုာ်ဃီ, ဒီးအကလုာ်မ့ၢ်တမံၤဃီခဲလၢာ်အဃိဒီး, မၤ ထီၣ်တၢ်အံၤလီၤ. ဒီးခဲကနံၣ်အံၤကယံာ်တၢ်လၢ အကူၣ်မၤန့ၣ်တၢ်တကြိဘၣ်အီၤနီတမံၤဘၣ်. ဟဲမိၣ်, လဲၤလီၤ သကိး, ဒီးမၤသဘၣ်ဘျးအကလုာ်, ဒ်သိးအနၢ်သုတပၢၢ်လိာ်အကလုာ်တဂ့ၤန့ၣ်တက့ၢ်.”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢကစၢ်ယွၤအဂီၢ်န့ၣ် ကျိၣ်လၢအလီဆီဒၣ်တၢ်န့ၣ် တအိၣ်ဘၣ်တကးဘၣ်. မ့ၢ်စ့ၢ်ကီး ကျိၣ်ခဲလၢာ်အခိၣ်ဆၢဒီး တၢ်ကတိၤလၢပျၢအံၤန့ၣ် ကမ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်လၢအကြးအဘၣ်တမံၤလၢအမ့ၢ် “ပုၤလၢ အကတိၤတၢ်လၢ အပူၤန့ၣ်တကတိၤဘၣ်တၢ်လၢပုၤကညီဘၣ်, မ့ၢ်လၢယွၤလီၤ.” န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအဃိ လဲၣ်န့ၣ်, နီၢ်နီၢ်တခီန့ၣ်စ့ၢ်ကီးပုၤန့ၣ်ပၢၢ်တၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ထဲကစၢ်ယွၤတဂၤအဃိလီၤ.

**ပုၤတၢ်မၤဖိဖိလူးစ့ၢ်ကီးစံးဒၣ်တၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ.**

တၢ်မၤအသးလၢခံတမံၤန့ၣ်, တၢ်လၢပုၤကတိၤတၢ်လၢအပူၤန့ၣ်, မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢ ပုၤတစ့ၢ် တနၢ်ဘၣ်တၢ်အဂီၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ ၁ကရံၣ်သုး ၁၄:၂၂ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

**“မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီးတၢ်အပူၤတဖၣ်မ့ၢ်လၢတၢ်ပနီၣ်အဂီၢ်, လၢပုၤန့ၣ်တၢ်အဂီၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်. မ့ၢ်လၢပုၤတစ့ၢ် တနၢ်ဘၣ်တၢ်အဂီၢ်လီၤ. မ့မ့ၢ်တၢ်ကတိၤလၢဝံအကျိၣ်န့ၣ် တမ့ၢ်ဘၣ်လၢပုၤတစ့ၢ်တနၢ်ဘၣ်တၢ်အဂီၢ်ဘၣ်. မ့ၢ်လၢ ပုၤန့ၣ်တၢ်အဂီၢ်လီၤ.”**

မှားဝဲလီ၊ တၢ်ကတိၤတၢ်လၢပျၢအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ထဲလၢပုၤတၢ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် တၢ်ပနီၣ်တမံၤ န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်လၢမ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်ထဲလၢအမ့ၢ်ဒၣ်ပုၤတၢ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, ပထံၣ်ဘၣ်အိၣ်ဒၣ်တၢ်ဘိးကဒါတၢ်အခိၣ်ခံအသိးလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်လၢ, တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အိၣ်ထီၣ်အဆိကတၢ်သ့ၣ်တဖၣ် အပူၤန့ၣ်, တမ့ၢ်ဒၣ်န့ၣ်အသိးန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်မၤတၢ် ၂:၈-၁၂** အပူၤန့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးပနၢ်ဟူတၢ်လၢပအိၣ်ဖျိၣ်အကလုာ်, တကလၢအကလုာ်ဒၣ်ဝဲ, တကလၢအကလုာ်ဒၣ်ဝဲဒ်လဲၣ်.”**

**“ဒီးပုၤခဲလၢာ်ပာ်အသးကမၤကမၢ်, ဒီးအသးဒုဒိ, ဒီးစံးလိာ်အသးသကိးသကိး, တၢ်အံၤကမ့ၢ်တၢ်မ န့ၣ်လဲၣ်.”**

မှားဝဲလီၤ. တၢ်မၤအသးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ, လၢပုၤတၢ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လီၤကမၤ ကမၢ်တမံၤန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်တကးဘၣ်. တၢ်အံၤမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးကစၢ်ယွၤအတၢ်ပာ်ဖျါအစိအကမီၤလၢပုၤသ့ၣ်တဖၣ် အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢပုၤတၢ်မၤဖိစီၤပီလူးစ့ၢ်ကိးမ့ၢ်ပုၤကတိၤတၢ်လၢပျၢတကၤအဂီၢ်န့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **၁ကရံၣ်သုး ၁၄:၁၈**, န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. (Languages)

**“ယကတိၤတၢ်လၢတၢ်အပျၢတဖၣ်အါန့ၣ် သုခဲလၢာ်သတးဒီးယစံးထီၣ်ပတြၢယွၤလီၤ.”**

မှားဝဲလီၤ. ပုၤအဝဲအံၤမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးပုၤတကၤလၢဘၣ်တၢ်ဃုထာအီၤလၢ ပုၤကလုာ်အဂုၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ် အဂီၢ်ပုၤတၢ်မၤဖိလၢလီၤဆီဒၣ်တၢ်တကၤအသိး, မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးပုၤကတိၤတၢ်လၢတၢ်အပျၢတဖၣ်သ့တကၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤ အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်ပုၤတၢ်မၤဖိစီၤပီလူးန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်ကလၢတံ ၂:၇-၈** အပူၤန့ၣ်လီၤ.

**“ဒ်တၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကူးတရံး, လၢစီၤပုးတရူးအသိး, (အဂီၢ်ဒ်အံၤ, ပုၤလၢအမၤတၢ်လၢစီၤပုးတရူး အပူၤ, လၢတၢ်မၤဖိအလီၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကူးတရံးအဂီၢ်တကၤ, မၤစ့ၢ်ကိးတၢ်လၢယပူၤလၢ ပုၤကလုာ်တဖၣ်အဂီၢ် လီၤ”)**

လၢတၢ်ဒ်န့ၣ်အသိး, ပုၤကီၤလၢလၢအက့ၢ်လၢအမ့ၢ်, တမ့ၢ်အက့ၢ်, မလုၤရၢလၢအက့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအီၤဆူပုၤတၢ်မၤဖိစီၤသိမါန့ၣ် ပဆိကမိၣ်အီၤသ့လီၤ. ဘၣ်မနုၤအဃိလဲၣ်န့ၣ် အဝဲမၤတၢ်ခဲ တၢ်ပုၤအတၢ်မၤလၢပုၤကီၤလၢလၢအကီၢ်, တမံၤန့ၣ်ဒုၣ်အကီၢ်ဖိ, ဒီးကရံၣ်လၢအကီၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

မှားဝဲလီၤ. စီၤပီလူးအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ ကတိၤတြီၤဃာ်တၢ်ဘၣ်ဃးဒီး, တၢ်ကတိၤတၢ်လၢပျၢအံၤန့ၣ်လၢ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အတၢ်ဘူၣ်ထူဘါယွၤအပူၤ ပုၤတနၢ်ပာ်ဘၣ် တၢ်မ့ၢ်အိၣ်န့ၣ် တဘၣ်ကတိၤဝဲလုၤတက့ၤအဂီၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁ကရံၣ်သုး ၁၄:၉,၂၃** အပူၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

**“ဒ်န့ၣ်အသိး, သုဝဲဒၣ်လၢတၢ်အပျၢန့ၣ်, သုမ့ၢ်တကတိၤဘၣ် တၢ်ကတိၤလၢပုၤနၢ်ပာ်ညီဘၣ်ဒီး. ပုၤသ့ၣ်ညါတၢ်လၢ သုကတိၤဝဲန့ၣ်, ကသုဒ်လဲၣ်. အဂီၢ်ဒ်အံၤ, သုကတိၤတၢ်ဆူကလံၤအပူၤလီၤ.”**

**“မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ခဲလၢာ်မ့ၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တပူၤဃီဒီး, ပုၤခဲလၢာ်မ့ၢ် ကတိၤတၢ်လၢတၢ်အပျၢ တဖၣ်ဒီး ပုၤလၢအတသ့ဘၣ်မ့ၢ်ဂုၤ, ပုၤလၢအတၢ်တနၢ်ဘၣ်မ့ၢ်ဂုၤ, မ့ၢ်ဟဲန့ၣ်ဒီး, ကစံးလၢသုမ့ၢ်ပုၤအပျၢ, တမ့ၢ်ဘၣ်ခါ.”**

ပုၤတၢ်မၤဖိစီၤပီလူးအတၢ်ကတိၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် သုနၢ်ပာ်စ့ၢ်ကိးခါ. အဝဲအတၢ်ကတိၤသ့ၣ်တဖၣ်အဲၣ် ဒီးစံးဝဲလၢ မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤပထံၣ်ဘၣ်တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ အဘူၣ်ထူဘါယွၤအခါ ကတိၤတၢ်လၢပျၢ

သွန်တဖန်အဂ္ဂိနှင့် တမ္ဘာ့ဘဏ်၊ မှီဝဲလီ၊ တာအဝဲအံ့မုဒ်စီပီလူးစံးကတိတော်လာပတဘဏ်မအီလု၊ တက့အဂ္ဂိနှင့်လီ၊ ဘဏ်မနုအယိလဲဏ်နှင့်၊ အဝဲစံးကတိတော်ဘဏ်ဃးဒီးကစာယွအတော်ပာ်သုဏ်ပာ်သးအဂ္ဂိ နှင့်ပကထံဏ်ဘဏ်ဖဲ ဘကရံဏ်သုး ဘဏ်၃၃ နှင့် ဒ်အံ့လီ၊

**“အဂ္ဂိဒ်အံ၊ ယွတဘဏ်ဃးဘဏ်ဒီးတော်တထီဏ်တလီဘဏ်၊ မှီအဘဏ်ဃးဒီးတော်ဃုတော်ဖိး၊ ဒ်လာပု စီဆုံအတော်အိဏ်ဖျိဏ်ခဲလော်အပူအသိးနှင့်လီ။”**

ဒ်နှင့်အသိး၊ လာလံာ်စီဆုံအလီလံာ်တကတြုအပူ၊ လာအမုာ်၊ စီရုလီမိဏ်အတော်ကွဲးလာအမုာ်၊ လံာ်ပုစံဏ်တဲတဲလီတော် ၅း၁-၂ နှင့်အသိး၊ ပဘဏ်ပာ်ပသးဘဏ်ဃးဒီးတော်ဂ္ဂိအံ့နှင့်တဘိယုဏ်ဃီနှင့်လီ၊

**“တုနုလဲဆုယွအဟံဏ်ပုဒီး၊ ကွာ်နီဏ်တကွာ်၊ အဂ္ဂိဒ်အံ၊ ဒ်ကနဏ်တော်နှင့်ဂုနုတော်လုာ်လာ ပုဟး ကိဖိလုာ်တော်တကွာ်လီ၊ အဂ္ဂိဒ်အံ၊ တသုဏ်ညါဘဏ်လာအမတော်အဘဏ်၊ မတော်ချုချုလာ နထးခိဏ်တဂု၊ ဒီး မ်နသးအသုတကတိတော်လာ အဆိအချုလာယွအမဲဏ်ညါတဂု၊ အဂ္ဂိဒ်အံ၊ ယွအိဏ်ဝဲလာမူခိဏ်၊ ဒီးနဲဒဏ် နအိဏ် လာဟီဏ်ခိဏ်ချုလီ၊ မသးဒ်နှင့်ဒီးမ်နတော်ကတိအိဏ်စ့ဝဲနှင့်တကွာ်။”**

မှီဝဲလီ၊ ပုတဂုလော်လော်လာ ဖဲအအိဏ်ဝဲလာကစာယွအခိဏ်ထံးမဲဏ်ညါနှင့် ကဘဏ်အိဏ်ဒီးတော်ပလီာ်သုဏ် ပလီာ်သးနှင့်လီ၊ မသးဒ်နှင့်ဒီး တော်အိဏ်ဖျိဏ်ခဲလော်မှီအိဏ်ဖျိဏ်တပူဃီဒီး ပုခဲလော်မှီကတိတော်လာ တော်အပူ တဖန်ဒီးပုအါဂုမှီတနုာ်ပာ်ဘဏ်တော်နှင့် တော်အဘျူးကအိဏ်ဒ်လဲဏ်ဒီးကကဲထီဏ်ဒဏ်တော်တထီဏ်တလီတမံ နှင့်လီ၊

လာတော်ခဲလော်သုဏ်တဖန်အဖီခိဏ်နှင့်၊ ဘဏ်ဃးဒီးတော်ကတိတော်လာပူအံ့နှင့် လာခံကတော်ကမအသး ဒ်လဲဏ်နှင့်ပကထံဏ်ဘဏ်လာ လံာ်စီဆုံတဆာလာစံးဘဏ်ပုအဂ္ဂိနှင့် ပကထံဏ်ဘဏ်ဖဲ၊ ဘကရံဏ်သုး ဘဏ်၈ နှင့်လီ၊

**“တော်အိဏ်တော်ကွံနှင့်၊ တလီတုာ်၊ လီကော်ဘဏ်၊ မှီမှီတော်ကတိလာဝဲအကွီဏ်ကပူကွံဏ်၊ ပူတဖန် ကဆိတုာ်ဝဲ၊ ဒီးတော်သုဏ်ညါကပူကွံဏ်လီ။”**

မှီဝဲလီ၊ တော်ကတိဖိလာအမုာ် “ကပူကွံဏ်” အံ့နှင့်အခိပညီနှင့်မှီဒဏ် “တော်အိဏ်ကတိာ်” နှင့်လီ၊ တော်လာသးစီဆုံအတော်အိဏ်ဖျိထီဏ်တော်၊ ဒ်ပစံးတော်အသိး၊ အတော်စီအတော်ကမီအံ့နှင့်လာတယံာ်တမီအပူ၊ ကဘဏ်အိဏ်ကတိာ်ဝဲ၊ ဒ်ပစံးတော်အသိး၊ ကဟါမာ်ဝဲအဂ္ဂိနှင့် လံာ်စီဆုံတဆာအံ့စံးဘဏ်ပုဒ်အံ့နှင့်လီ၊

**ဘဏ်မနုအယိကဘဏ်အိဏ်ကတိာ်ဝဲဒ်လဲဏ်ခိလဲဏ်။**

တော်လာသးစီဆုံအတော်ဟ့ဏ်အံ့နှင့် လာပုတော်မာဖိသုဏ်တဖန်အယိ အဝဲသုဏ်တဖန်ဆုာ်တော်ဒီးသုး တော်စီတော်ကမီဆုပုတဂုအသးအပူသုအယိအဂ္ဂိနှင့် ပကထံဏ်ဘဏ်ဖဲ၊ လံာ်မတော် ၁၀း၄၄-၄၆ နှင့်လီ၊

**“ဒီးစီပုးတရူးကတိတော်အဖာမှီဒီးသးစီဆုံလီဘဏ်လာ ကယံာ်ပုလာအနုဟူတော်ကတိနှင့်အလီ လီ။”**

**“အဂ္ဂိဒ်အံ၊ နုဟူပုတဖန်နှင့်ကတိတော်အကလုာ်ကလုာ်၊ ဒီးစံးထီဏ်ပတြာယွလီ။”**

ဘဏ်ဃးဒီးတော်ဂ္ဂိအံ့နှင့် ပကထံဏ်ကဒီးဖဲ၊ လံာ်မတော် ၈း၁၄-၁၇ နှင့်လီ၊

**“ဒီးတုပုတော်မာဖိလာယဂူရုလုဏ်အပူ၊ နုဟူလာပုရုမရံဖိတုာ်လိာ်ယွအကလုာ်အကထါဒီး မာစီ ပုးတရူးဒီးစီယံဟာ်လဲဆုအအိဏ်လီ၊ ဒီးအဝဲသုဏ်ဟဲလီဒီးဘါထုကဖန်တော်လာအဂ္ဂိ ဒ်သိးအကဒီးနုသး**

**စီဆုံးလို့။ အဂ္ဂိဒ်အံ၊ သးစီဆုံးန့ၣ် တဟဲလီၤဒံးဘၣ်လၢအလီၤနီတဂၢဘၣ်။ ထဲအဒိးဘျးအသးဆူကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤ အမံၤအပူၤဖီလီၤ။ တုၤန့ၣ်တဖၣ်အစုလၢ ပုၤတဖၣ်န့ၣ်အလီၤဒီး အဝဲသ့ၣ်ဒီးန့ၣ်အသးစီဆုံးလီၤ။”**

ပကလဲၤကဒီးဆူ လံာ်မၤတၢ် ၁၉၆၆ လၢအဘၣ်ထွဲဝဲဒီး တၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ။

**“ဒီးစီပိလူးပာ်အစုလၢအလီၤဒီး သးစီဆုံးဟဲလီၤလၢအလီၤ၊ ဒီးအဝဲသ့ၣ်ကတိၤတၢ်လၢတၢ်အပူၤတဖၣ်၊ ဒီးကတိၤတၢ်လၢတၢ်အကျိၣ်လီၤ။”**

**လံာ်စီဆုံးအဆၢအဝဲအံၤစံးဘၣ်ပုၤဖျိဖျိဖျါဖျါန့ၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်ဧါ။**

လၢတၢ်န့ၣ်အပီၤ ပုၤတၢ်မၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်သံဝဲအလီၤခံ သးစီဆုံးအတၢ်ဟ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ကလီၤမၤကွံာ်ဝဲန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ။

လၢတၢ်န့ၣ်အပီၤ၊ တၢ်ကတိၤတၢ်လၢတၢ်အပူၤသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ဟ့ၣ်န့ၣ်ဘၣ်မနုၤအိၣ်ဒၣ်ထဲလၢ တၢ်အိၣ်လၢအဆိကတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်န့ၣ်လဲၣ်။

မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ပညိၣ်ခံမံၤကလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်ဝဲလၢ၊ တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖုလၢမၤအသးဒ်သိးဖိသ့ၣ်ဆံးတဂၢအ တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်အဂီၢ် ကဘၣ်မၤဘိထီၣ်အသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ။

၁. လၢလံာ်မးသဲ ၂၈:၁၉, အတၢ်ကွဲးကလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်ဝဲလၢကစၢ်အတၢ်မၤလိာ်ဒီး အတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ် အဂီၢ်လီၤ။

**“မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, လဲၤဒုးကဲထီၣ်ပုၤအကလုာ်တဖၣ်ခဲလၢာ်လၢ ယပျဲၤယဘိၣ်တက့ၢ်. ဒီးဘျးအီၤလၢဟံ, ဒီးဖိခွါ, ဒီးသးစီဆုံးအမံၤအပူၤတက့ၢ်။”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ။ ပဘၣ်လဲၤတၢ်ဒီးပဘၣ်စံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်သးခုကစီၣ်ဆူပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အအိၣ်လၢ ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အကျိၣ်ဂၤစုာ်ဂၤစုာ်လၢ တၢ်ဟးဆုးအီၤတသ့တဘၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ။ ပုၤတၢ်မၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဟံ ဒၣ်တၢ်ထဲ ပုၤစုၤတြီဖိအကျိၣ်ဒီးပုၤအၤရမံးအကျိၣ်န့ၣ်ဧါလီၤ။

၂. တချုးလၢလံာ်စီဆုံးအသီတကတြုၢ်ဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤတဝံၤဒံးအခါန့ၣ် ကစၢ်ယွၤအတၢ်သိၣ်လိန့ၣ်လိ တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဆူတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဆိကတၢ်တဖုအအိၣ်န့ၣ် ဘၣ်ခီဖျိဒၣ်တၢ်ကတိၤလၢပူၤတဖၣ်အဂ္ဂိန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, ၁ကရံၣ်သုး ၁၄:၆ န့ၣ်အသိးလီၤ။

**“ဘၣ်ဆၣ်ဒီးခဲကနံၣ်အံၤ, ပုၤသ့ၣ်ဝဲၤသ့ၣ်ဧါ, ယမ့ၢ်ဟဲကတိၤတၢ်လၢတၢ်အပူၤတဖၣ်လၢသုကျါဒီး, ယကတိၤတၢ်မ့ၢ်တဖျါဘၣ်. မ့ၢ်တဒုးသ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ်ဘၣ်, မ့ၢ်တကတိၤဘၣ်တၢ်လၢတၢ်အကျိၣ်ဘၣ်. မ့ၢ်တသိၣ် လိဘၣ်တၢ်ဘၣ်ဒီး, ယကဒုးဘၣ်သုလၢ တၢ်ဘျးမနုၤတမံၤလဲၣ်။”**

လံာ်စီဆုံးအဆၢအဝဲအံၤစံးဘၣ်ပုၤဖျိဖျိဖျါဖျါန့ၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်ဧါ။

**လၢတၢ်န့ၣ်အပီၤ, မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤတၢ်ကတိၤတၢ်လၢပူၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, ပကစံးဘၣ်အီၤဒ်လဲၣ်။**

တၢ်စံးဆၢန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်အီၤဒ်အဖိလၢာ်အသိးလီၤ။

\* ခီဖျိလၢပုၤတၢ်မၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်ပာ်အစုလၢပုၤအဖိခိၣ်အပီၤ သးစီဆုံးပွၤလီၤကဒီးဆူပုၤအအိၣ်အတၢ်ဘျး တၢ်ဖျိၣ်အံၤမၤအသးတုၢ်လံအနံၣ် (၁၇၀၀) အဘျဲၣ်ဝံၤဒီး အခဲအံၤအတၢ်ဟဲအိၣ်ထီၣ်အသးန့ၣ် မ့ၢ်တၢ် ဒ်လဲၣ်။

\* အတၢ်ဒိကန့ၣ်တၢ်ဒီးတၢ်လူၤပိာ်ထွဲတအိၣ်ဘၣ်လၢလံာ်စီဆုံးတဆၢလၢအမ့ၢ် ၁ကရံၣ်သုး ၁၄:၂၈ အတၢ်

ကွဲးန့ၣ်အသီး, ပုၤလၢအကတိၤကျိးတၢ်အဆၢန့ၣ် တအိၣ်ဝဲဘၣ်ဆၣ်ဘၣ်မနုၤကတိၤတၢ်လၢပူၤသ့ၣ် တဖၣ်န့ၣ်လဲၣ်.

- \* တၢ်ကတိၤတၢ်လၢပူၤအံၤ ကဘၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, အအါကတၢ်သၢၤကဘၣ်ဆၣ် ဘၣ်မနုၤပုၤခဲလၢာ်ကတိၤတၢ် လၢပူၤတဖၣ်န့ၣ်လဲၣ်.
- \* ဒ်သီးဖဲဘူၣ်ယဲၢ်ဆံအမ့ၢ်န့ၣ် (Pantecost) ပုၤထီၣ်အမ့ၢ်န့ၣ်တၢ်မၤအသးအသီး, လၢပုၤတစူၢ်တန့ၣ်တၢ် သ့ၣ်တဖၣ်အကီၢ်ဘၣ်မနုၤတကဲထီၣ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လဲၣ်. (လံာ်မၤတၢ် ၂:၇-၈)
- \* မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤ, ပဘၣ်ကွၢ်ဃုသ့ၣ်ညါတၢ်ဒီးပဘၣ်စဲးကွၢ်ပုၤလၢအကတိၤတၢ်လၢပူၤသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤန့ၣ်လီၤပလိာ်စ့ၢ်ကီးဒီးလံာ်စီဆ့အတၢ်သိၣ်တၢ်သီမ့ၢ်ဝဲဒါ, တမ့ၢ်ဝဲဒါန့ၣ်, ပဘၣ် အိၣ်လၢတၢ်န့ၣ်စီဆ့ကတၢ်အဖီခိၣ်န့ၣ်လီၤ. (ယူဒၤ ၁:၂၀)

တၢ်အဒိ - ပဘၣ်စဲးကွၢ်တၢ်ဒ်သီး, သး, လရၣ်, ပုၤသၢၤကတၢ်ဃီအတၢ်သိၣ်တၢ်သီသ့ၣ်တဖၣ်ဒီး တၢ်သိၣ် လိန့ၣ်လိသ့ၣ်တဖၣ်အသီးန့ၣ်လီၤ.

**ဖဲန့ၣ်အခါန့ၣ် သုကထံၣ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ လၢအဘၣ် ထွဲဒီး တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီန့ၣ်, ဖျိဖျိဖျါဒီး တၢ်မ့ၢ် တၢ်တီအံၤကမၤထူၣ်ဖျဲးသုလီၤ. (လံာ်ယီၤဟၣ် ၈:၃၂)**

**တၢ်လီၤလီၤလီၤလးသ့ၣ်တဖၣ်, တၢ်ဟ့ၣ်မၤဘျါက့ၤတၢ်ဆူးတၢ်ဆါ.**

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်နီၢ်ခိၣ်ဒီးနီၢ်သးခံမံၤခံကတြၢအတၢ်ပူၤဖျဲး, ပုၤလၢတၢ်နါဒီးအီၤအတၢ်ပူၤဖျဲးတကးဘၣ်. တၢ်ဟံၤလီၤလၢတၢ်သံအပူၤန့ၣ်ဒီး တၢ်မၤဘျါက့ၤတၢ်ဆူးတၢ်ဆါအကီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကကဲထီၣ်ဘၣ်အကီၢ်ဘၣ် တၢ်သုကစၢ်ယွၤအစီအကမီၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်လၢသးစီဆ့အတၢ်ဟ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်မၤညီန့ၣ်အီၤလၢ ပုၤတၢ်မၤဖိဒီးအပျဲၢ်အဘီၣ်သ့ၣ် တဖၣ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဆိကတၢ်အဖုသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကထံၣ်န့ၣ်တၢ်အဒိအတံာ်တနီၤန့ၣ်လီၤ.

**\* လံာ်မၤတၢ် ၅:၁၅-၁၆**

မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီးပုၤဟဲစိာ်ပုၤဘၣ်ဆူးဘၣ်ဆါတဖၣ်ဆူကျဲပူၤ, ဒီးပာ်လီၤအီၤလၢအလီၢ်မံၤခး, ဒီးအလီၢ် မံဖိအဖီခိၣ်, ဒ်သီးစီပုးတရူးလဲၤတၢ်ဒီး, အကဒုဘၣ်အီၤသ့ၣ်သ့ၣ်လီၤ. ဒီးပုၤကီၢ်မ့ၢ်ဟဲစိာ်ပုၤဘၣ်ဆူးဘၣ်ဆါ, ဒီးပုၤလၢတၢ်နါအိၣ်လၢအလီၤတဖၣ်, လၢဝဲအိၣ်ဝဲတရံးယရူၤလ့ၣ်လီၤ. ဒီးဘၣ်တၢ်မၤဘျါက့ၤအီၤခဲလၢာ်လီၤ.

**\* လံာ်မၤတၢ် ၆:၈**

ဒီးစီပုးတရူးဖၣ်လၢပုၤဒီးတၢ်စူၢ်တၢ်န့ၣ်, ဒီးတၢ်စိတၢ်ကမီၤဒီးမၤတၢ်လီၤလိာ်လီၤလး, ဒီးတၢ်ပနီၣ်လီၤလး ဖးဒိၣ်လၢပုၤကီၢ်မ့ၢ်အကျါလီၤ.

**\* လံာ်မၤတၢ် ၉:၄၀**

“ဒီးစီပုးတရူးဒုးပးထီၣ်ကွံာ်အီၤခဲလၢာ်ဆူခိၣ်ဒီး, ချဲးလီၤအခိၣ်, ဒီးဘါထုကဖၣ်တၢ်, ဒီးယၣ်ဃီၤအသး ဆူအစိၣ်အအိၣ်, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, နီၢ်တဘံၤသါဧာ, ဂဲၤဆၢထၢၣ်တက့ၢ်. ဒီးစိာ်ထီၣ်အမဲာ်, ဒီးထံၣ်စီပုးတရူးဒီး



ဂဲဆာထာၣ်ဆုၣ်နီၤဝဲလီၤ.”

**\* လံာ်မၤတၢ် ၉:၁၂**

“ဒီးထံၣ်တၢ်လၢညါဒီး, ဒီးထံၣ်ပှၤအမံၤစီၤအနၤနံၤတၢ်ဂၤဟဲၣ်န့ၣ်, ဒီးပာ်အစုၤလၢအလီၤ, ဒ်သီးအကထံၣ်ထီၣ်တၢ်လီၤ.”

ဒ်လံာ်စီၤဆုၣ်အဆၢဖိသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ပာ်ဖျါအသီး တၢ်အိၣ်ဖှိၣ်လၢ အဆိကတၢ်အဖုသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လၢပှၤတၢ်မၤဖိဒီးအပျဲၤအဘီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အပီၤ အဝဲသ့ၣ်မၤသးစီၤဆုၣ်အတၢ်ပနီၣ်ဒီး အတၢ်ဟ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်လီၤလိာ်လီၤလးသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ် မၤဘျါတၢ်ဆူးတၢ်ဆါဒီးမၤတၢ်လီၤလိာ်လီၤလးတၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်, ပှၤတၢ်မၤဖိဒီးကစၢ်အပျဲၤအဘီၣ်သ့ၣ်တဖၣ် မၤဘျါတၢ်ဆူးတၢ်ဆါဒီးမၤတၢ်လီၤလိာ်လီၤလးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် အိၣ်ဝဲဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တမံၤလၢ ပဘၣ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးအီၤန့ၣ်လီၤ.

**မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်မၤတၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢအမ့ၢ် တၢ်မၤဘျါတၢ်ဆူးတၢ်ဆါအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်ထဲလၢပှၤတၢ်တၢ်တန့ၣ်ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဖိခိၣ်ဒီးတမ့ၢ်ဘၣ်လၢပှၤတၢ်တန့ၣ်ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်ဘၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.**

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်စိတၢ်ကမီၤအံၤန့ၣ် ပှၤတၢ်မၤဖိဒီးအပျဲၤအဘီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအအိၣ်လၢ တၢ်အိၣ်ဖှိၣ်လၢအဆိကတၢ်တဖုအံၤအပူၤန့ၣ် အဝဲသ့ၣ်အနီၢ်ကစၢ်ဒ်ဝဲ တသ့ဝဲလၢ အနီၢ်ကစၢ်အကီၢ်န့ၣ်ဘၣ်. မ့ၢ်အလိၣ်ဘၣ်ဝဲလၢကဘၣ်သ့ၣ်အစိအကမီၤန့ၣ် ဘၣ်ဆၣ်တသ့ဝဲလၢအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အကီၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **၁တံၤမသး ၅:၂၃** အပူၤန့ၣ်လီၤ.

**“အီၤလၢထံတဂ့ၢ်. မ့ၢ်နသအိၣ်ပူၤအပီၤ, ဒီးနမၤတကဲဘၣ်တလီၢ်လီၢ်တလီၢ်လီၢ်, အပီၤဒီးအိၣ်စပံးထံတစဲးတက့ၢ်.”**

လံာ်စီၤဆုၣ်တဆၢအံၤစံးဘၣ်ပှၤလၢ, ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဆါလၢအမ့ၢ် တၢ်သအိၣ်ဆါအကီၢ်န့ၣ် စီၤပီၤလူးကွဲးလံာ်ဆူစီၤတံၤမသးအအိၣ်လၢ တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်မၤဘျါတၢ်ဆါအံၤန့ၣ်, တဘၣ်အီၤလၢထံဘၣ်ဒီး ကဘၣ်အီၣ်ဒ်ထဲစပံးထံတစဲးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

အဝဲမၤဘျါတၢ်ဆါအံၤန့ၣ် တသ့ဝဲတၢ်လီၤလိာ်လီၤလးဆူစီၤတံၤမသးအအိၣ်လၢ ကဘၣ်ပာ်စုၤလၢ အဖိခိၣ်န့ၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဒ်သီး **လံာ်မၤတၢ် ၁၉:၁၂**, အတၢ်ကွဲးအသီး, ဒ်သီးတၢ်ဆူးတၢ်ဆါကဘျါက့ၤအကီၢ်, အဝဲတသ့စ့ၢ်ကီးပှၤလဲၤစိာ်တၢ်ယီၢ်တကိးမ့ၢ်ဂ့ၢ်, တၢ်စ့ၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်ဆူစီၤတံၤမသးအအိၣ်န့ၣ်ဘၣ်လီၤ.

**“တုၤဒ်လဲာ်တၢ်စ့ၢ်မ့ၢ်ဂ့ၢ်, တၢ်ယီၢ်တကိးမ့ၢ်ဂ့ၢ်, ပှၤလဲၤစိာ်လၢအလီၤဆူပှၤဘၣ်ဆူးဘၣ်ဆါအအိၣ်ဒီးမၤဘျါက့ၤအီၤ, ဒီးတၢ်နီၤဟးထီၣ်ကွံာ်လၢအလီၤလီၤ.”**

**ဘၣ်မနုၤအဝဲဒုးန့ၣ်ကျဲၣ်အံၤန့ၣ်လဲာ်.**

တၢ်ဆါတမံၤမံၤအိၣ်ဝဲလၢ နီၢ်ခိၣ်ဒီးနီၢ်သး, ဒ်ပစံးတၢ်အသီး, တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အတၢ်ဂ့ၢ်သဘံၣ်ဘၣ်အသးန့ၣ်မ့ၢ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲလၢပှၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်, တၢ်ကူစါတၢ်လၢတၢ်လီၤလိာ်လီၤလးအတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်လၢအဒုးညီထီၣ်တၢ်လၢအကြးအဘၣ်လၢတၢ်အိၣ်မုာ်အကီၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်လီၤလိာ်လီၤလးအတၢ်ကူစါတၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်အဟဲအိၣ်ထီၣ်လၢ ကျဲၣ်လဲာ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အကီၢ် တမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢအလီၤ

ဆီနှင့်ဘဉ်အယ်လီ၊

**တော်ပတ်သုတ်သားတမံအံတလီပလိလိအသးဒီးတော်အိဉ်ဖိဉ်တဖုလာအအိဉ်ထီဉ်သီအခါနှင့် တမံဘဉ်ခါ.**

လာတော်နှင့်အယ် တော်လာတော်ပနီအလီလီလီသးသ့ဉ်တဖုအံနှင့် ကဘဉ်မုာ်ဒဉ်ထဲပုတစုဉ်တနဉ် တော်သ့ဉ်တဖုအဂီနှင့်ဒီး တမံဝဲလာအနီကစာ်ဒဉ်ဝဲအဂီနှင့်, ပုၤခရံဖိ အတော်အိဉ်ဖိဉ်လာအအိဉ်ထီဉ်သီသ့ဉ် တဖုအသးပုၤနှင့် အိဉ်ဝဲနှင့်ပထံဉ်ဘဉ်လီ.

**မုာ်မဆါတနံအံ ပုၤမၤဘျါတော်ဆူးတော်ဆါလာတော်ပနီဉ်လာအလီလိလီလးအံအတော်ပညိဉ်သ့ဉ် တဖုတလီပလိလိအသးနှင့် တမံဘဉ်ခါ.**

ဘဉ်ဃးဒီးလံာ်စီဆုံတဆာလာအမုာ်, ဘတံမသး ၅:၂၃ အယ် ပုၤခရံဖိသ့ဉ်တဖုနံဟံကမဉ်ဝဲလာ ပကဘဉ်အိစပံးထံတစဲးကိးမုာ်နံၤဒဲးလာတော်အိဉ်ဆူဉ်အိဉ်ချူအဂီနှင့်လီ.

နီဉ်နီတခီနှင့် တော်အိစပံးထံတစဲးဖိအံနှင့်မုာ်ဒဉ်လာ တော်ဆူးတော်ဆါလာအမုာ် တော်သအိဆါကဘျါထီဉ် က့ၤအဂီ စီတံမသးဘဉ်တော်မလိာ်မလီအီလာ စီပီလူးလာအမုာ် “အီလာထံတဂ့ၤ, မုာ်နသအိပူၤအယ်, ဒီးနမၤတကဲဘဉ်တလီလီ တလီလီအယ်ဒီးအိစပံးထံတစဲးတက့ၤ” နှံလီ.

ပကလဲၤကဒီးဆူ ပုၤတော်မဖိစီပုးတရူးဒီးပုၤတော်မဖိ စီပီလူးသ့ဉ်တဖုမၤမူထီဉ်က့ၤပုၤသံအတော် မၤအသးခံမံၤအဂီနှင့်တက့ၤ.

**\* လံာ်မၤတော် ၉:၃၆-၄၂**

လာအမုာ် စီပုးတရူးအတော်မၤမူထီဉ်က့ၤတော်အဂီနှင့်လီ.

**“ဒီးအပျိုအဘိဉ်အမံၤ နီတဘံၤသါ, အခီပညိဉ်မုာ်ဒီကါ, အိဉ်ဝဲလာယဖိအပူၤတကလီ. ပိာ်မုာ်နှင့် လာထီဉ်ပုၤထီဉ်ဒီးတော်မၤဂုၤဒီးတော်ဟ့ဉ်သးကညီလာအမၤဝဲနှင့်လီ. လာမုာ်နံၤတဖုနှင့်, တော်မၤအသးလာ အဘဉ်တော်ဆါဒီးသံဝဲလီ. ဒီးပုၤသ့ကွံာ်အီ, ဒီးပာ်အီလာဒားထီဉ်တီတတီအပူၤလီ. ဒီးလူးဒါအိဉ်ဘူးဒီး ယဖိသတးဒီး, အပျိုအဘိဉ်နံၤဟူလာ စီပုးတရူးအိဉ်ဖဲနှင့်ဒီး, မၤပုၤခံကလဲၤဃုကညးအီဒ်သီးအသုတသး နံၤသးသီတဂ့ၤဒီး, ကဟဲဆူအအိဉ်လီ.”**

**“ဒီးစီပုးတရူးဂဲၤဆာထာဉ်, ဒီးဟဲဃုာ်ဒီးအီလီ. ဟဲတုၤဝဲဒီး ပုၤဆူနုာ်အီဆူဒားထီဉ်ထီတတီအ ပူၤနှင့်လီ. ဒီးပုၤမုာ်ကမဲခဲလာာ်ဆာထာဉ်လာအယာ, ဒီးဟီဉ်ဝဲ, ဒီးဒုးနဲဉ်ဆုဒီးယဉ်လာနီဒီကါမၤဖဲ အအိဉ်ဒဲး ဒီးအီအဖာမုာ်လီ. ဒီးစီပုးတရူးဒုးဟးထီဉ်ကွံာ်အီခဲလာာ်ဆူခိဒီး, ချဲးလီအခိဉ်, ဒီးဘါထုကဖုဉ်တော်, ဒီးဃဉ် ဃီအသးဆူအစိဉ်အအိဉ်, ဒီးစံးဝဲဒဉ်, နီတဘံၤသါဧ, ဂဲၤဆာထာဉ်တက့ၤ. ဒီးစိဉ်ထီဉ်အမဲာ်, ဒီးထံဉ်စီပုး တရူးဒီး, ဂဲၤထာဉ်ဆုဉ်နီဝဲလီ. ဒီးစီပုးတရူးယုာ်ဃီအစု, ဒီးဝံဉ်ဆာထာဉ်အီ, ဒီးကိးက့ၤပုၤစီဆု, ဒီးပုၤမုာ် ကမဲသ့ဉ်တဖု, ဒီးဟ့ဉ်လီက့ၤအီ, အိဉ်ဒီးအသးသမူလီ. ဒီးတော်မၤအသးနှင့် ပုၤသ့ဉ်ညါလာယဖိအပူၤ သက့ၤဆးဒး, ဒီးပုၤစုာ်က့ၤနုာ်က့ၤကစာ်နှင့် အါကလီ.”**

လံာ်မၤတော် ၂၀:၉-၁၂, လာအမုာ် စီပီလူးအတော်မၤ မူထီဉ်က့ၤတော်အဂီနှင့်လီ.

**“ဒီးပုၤဖိဉ်သဉ်ခွါ စီအူတူဃူးတက, ဆုဉ်နီဝဲလာ တြဲၤနီဟံအပူၤဒီးမံသပုၤဝဲယိာ်, ဒီးစီပီလူး စံဉ်**

တဲးတဲးလီၤတၢ်ဃဲးဃဲးဒီး၊ မှၢ်အမံသပုၤဝဲဒီးလီၤတၢ်ဝဲလၢ ဟံၣ်အသၢတၢ်တတၢ်န့ၣ် ဆူကိၣ်လၢဒုဒီးသံဝဲဒီး ပုၤဟံးထီၣ်က့ၤအီၤလီၤ. ဒီးစီၤပီၤလူးယုၢ်လီၤ, ဒီးမံလီၤဝဲလၢအဖီခိၣ်, ဒီးဖိးဟုၤအီၤဒီးစံးဝဲဒၣ်, သီၣ်ကလၢတဂ့ၤ, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, အသးသမူအိၣ်လၢအပူၤလီၤ. ဒီးက့ၤထီၣ်က့ၤဒီးစီၤဘျဲးကိၣ်, ဒီးအိၣ်တၢ်, ဒီးကတၢ်တၢ်ဃဲးဃဲး တုၤမှၢ်ဆုၣ်ဝါထီၣ်ဒီး, ဟးထီၣ်ဝဲဒ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးပုၤဟံးစီၣ်ထီၣ်ပုၤဖိၣ်သ့ၣ်ခွါအိၣ်ဒီးအသးသမူဒီး, အိၣ်ခုၣ်အိၣ်မှၢ် တဆုးတစ့ၤဘၣ်လီၤ.”

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢန့ၣ် မှၢ်ဒၣ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢဘၣ်တၢ်ကိးအိၣ်ဒ်သိးအကလူၤပိၣ်ထွဲကစၢ်အခိၣ်လီၤ, ကယိးအထူၣ်စုညါဒီးကတူၢ်တၢ်နးတၢ်ဖျိၣ်ဒီးကမၤအိၣ်ထီၣ်တၢ်သးခုကစီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လၢ ကစၢ်ယုၤအတၢ်စိအတၢ် ကမိၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်တကးဘၣ်, တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်မၤအသးဖဲတချူးလၢ လံာ်စီဆုံအသီတကတြၢၢ်အတၢ် ကွဲးဖျါထီၣ်တၢ်ဒီးတၢ်ကွဲးလၢ အပာ်ဖျါထီၣ်ကစၢ်ခရံၣ်အဂ့ၢ်လံာ်စီဆုံလွံာ်ဘျဲးသ့ၣ်တဖၣ်တဘၣ်တၢ်ကွဲးအိၣ်ဒ် န့ၣ်ဘၣ်.

**ဘၣ်ဆၣ်, တၢ်စိတၢ်ကမိၤအိၣ်ဒီးတၢ်လီၤလိာ်လီၤလးတဖၣ်လီၤဘၣ်လၢ ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အဖီခိၣ်ဒ်န့ၣ် တမှၢ်တၢ်ဂ့ၢ်အခိၣ်ထံးလၢ အကကဲထီၣ်ပုၤန့ၣ်တၢ်ဖိ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤလူၤပိၣ်ထွဲကစၢ်ခရံၣ်အခံသ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်အဂီၢ်ဘၣ်.**

ကစၢ်အနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ, ဒ်သိးပုၤကကဲထီၣ်အပျီၢ်အဘီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, တဃုထၢတၢ်လၢပုၤဒ်အံၤအသိးန့ၣ် အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်ယီၤဟၣ် ၂:၂၃-၂၅** အပူၤန့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးဖဲယုၣ်ဂူးအိၣ်လၢ ယဂူၤဂူၤလုၣ်လၢဘျဲးလဲၤကဟံၣ်အဖၢမှၢ်န့ၣ်, ပုၤထံၣ်အတၢ်လီၤလးလၢအမၤဝဲ, ဒီး ပုၤအါဂၤစ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤအမံလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဒီးယုၣ်ဂူးတသန့ၢ်အသးလၢအီၤဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, သ့ၣ်ညါ တၢ်ခဲလၢာ်, ဒီးပုၤအုၣ်အသးလၢ ပုၤကညီအဂ့ၢ်အကျိၤအလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်အိၣ်လၢ, ပုၤကညီ အပူၤန့ၣ်သ့ၣ်ညါဒၣ်ဝဲလီၤ.”**

မှၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်တမံၤအခိၣ်ထံးဘၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ တၢ်ပနီၣ်လၢအလီၤလိာ်လီၤလး အဖီခိၣ်န့ၣ် လၢကစၢ်ယုၣ်ဂူးအမှၢ်နံၤသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ် အနီၢ်ဂံၢ်အိၣ်ဝဲအါမးအသိး, လၢမှၢ်မဆါတနံၤအံၤဒၣ် လဲာ်အနီၢ်ဂံၢ်အါထီၣ်ဂီၢ်ထီၣ်ဝဲတဆီဘၣ်တဆီန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤတမှၢ်တၢ်ဂ့ၢ်အခိၣ် ထံးတမံၤလၢ, ပုၤကအိၣ်မူဒ်သိးပုၤခရံၣ်ဖိနီၢ်တဂၤအသးသမူအတၢ်လဲၤအဂီၢ်န့ၣ် တမှၢ်ဘၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ် ဘၣ်ဖဲ, **၂ကရံၣ်သး ၅:၇** န့ၣ်လီၤ.

**“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပလဲၤတၢ်လၢတၢ်န့ၣ်, တမှၢ်ဘၣ်လၢထံၣ်တၢ်ဘၣ်.”**

မှၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤကဆီဒိၣ်မးလီၤ.

ပုၤခရံၣ်ဖိတဖုလၢအချူဒၣ်ထဲတၢ်ပနီၣ်လၢအလီၤလိာ်လီၤလးတဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ကစၢ်အနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ စံးဟံၣ်စၢၤတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်လၢ, **လံာ်မးသဲ ၇:၂၂-၂၃** န့ၣ်လီၤ.

**“တၢ်လၢမှၢ်တနံၤန့ၣ်ပုၤအါဂၤကစံးဘၣ်ယၤ, ကစၢ်ဧၤ, ကစၢ်ဧၤ, ပကတၢ်တၢ်လၢဝဲအကျိၢ်လၢနမံၤ ဒီးပဟီထီၣ်ကွံာ်အတၢ်လၢနမံၤ, ဒီးပမၤတၢ်လီၤလးအါမံၤလၢနမံၤ, တမှၢ်ဘၣ်ဧၤ. တုၤန့ၣ်တစု ယကအုၣ်ယသး လၢအီၤ, ယတသ့ၣ်ညါဘၣ်သုနီတခိၣ်ဘၣ်, ပုၤလၢအမၤတၢ်အတၢ်သီသ့ၣ်ဧၤ, ဟးဖးဒီးယၤတက့ၢ်.”**

မှားဝဲလီလီ. တၢ်လၢမုၢ်တနံၤန့ၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး လၢတၢ်စံၣ်ညီၣ်အမုၢ်တနံၤန့ၣ် ပုၤခရံၣ်ဖိအါဂၤကစံးဝဲလၢ, အမၤတၢ်လီၤလးအါမံၤလၢ ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအမံၤအဂ့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒ်ပကစၢ်အတၢ်ပာ်ဖျါတၢ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, ကစၢ်အနီၣ်ကစၢ်ဒ်ဝဲကစံးအဝဲသ့ၣ်လၢ, “ယတသ့ၣ်ညါဘၣ်သ့ၣ်နီၣ်တခီၣ်ဘၣ်, ပုၤလၢအမၤတၢ်အာတၢ်သီသ့ၣ်ဧၤ,” န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤဖိတဖျါလၢ အဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအိၤခံၣ်ဘျီလၢအမ့ၢ် “ကစၢ်ဧၤ, ကစၢ်ဧၤ” အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒ်ပုၤလၢအပာ်မၤအသးဒ်ပုၤခရံၣ်ဖိလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်နီၤဖးလိာ်အသးခံမံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ခံမံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်ပ, ပုၤရိမ့ၤကၣ်သိၣ်လုးဒီးပုၤပရိၣ်တဲးစတုးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

**ပုၤခရံၣ်ဖိလၢအသးလၢ အမၤတၢ်လီၤလိာ်လီၤလးအတၢ်ပနီၣ်လၢကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအမံၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.**

ဘၣ်ဆၣ်ပကစၢ်တခီၣ်ကသမာကွံာ်အဝဲသ့ၣ်ဒီးကစံးဝဲလၢ “ပုၤလၢအမၤတၢ်အာတၢ်သီသ့ၣ်ဧၤ” န့ၣ်လၢတၢ်ပနီၣ်အစိအကမီၤအယိန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီလီ. တၢ်လၢကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအံၤန့ၣ်, ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်မၤတၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် အဝဲတအာ်လီၤအိၣ်လီၤလၢအမ့ၢ်ဝဲလၢ အဝဲအယိန့ၣ်ဘၣ်. ပုၤခရံၣ်ဖိလၢအဒ်အံၤအသးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်စ့ၢ်ကီးတအာ်လီၤအိၣ်လီၤဝဲလၢ အမ့ၢ်အခုအပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်စ့ၢ်ကီးဘၣ်.

**ဘၣ်မနုၤတၢ်မၤအသးဒ်သိးန့ၣ်လဲၣ်. လၢကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအမံၤအယိ တၢ်ပနီၣ်လၢအလီၤလိာ်လီၤလးသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်အံၤန့ၣ် တမ့ၢ်လၢကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအစိအကမီၤအယိန့ၣ် တမ့ၢ်ဘၣ်ဧၤ.**

တၢ်သူကွၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်စံးဆၢပကထံၣ်ဘၣ်အဂီၢ်န့ၣ်, ပကဘၣ်က့ၤဆူကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအမ့ၢ်နံၤသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤအဝဲမၤတၢ်လီၤလးအတၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒီးမုၢ်မခါတနံၤအံၤ, တၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ဘၣ်ထွဲန့ၣ် လံာ်စီဆုံတခီၣ်သိၣ်လိန့ၣ်လိပုၤဒ်လဲၣ်န့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်လၢတၢ်စံၣ်စိတဲးစိတမံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. အဆိကတၢ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်မၢ်ကူး ၉:၃၈-၄၀ န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးစိယီၤဟ့ၣ်ကတိၤဆၢတၢ်လၢအိၣ်ဒီးစံးဝဲဒ်, သရၣ်ဧၤ, ပထံၣ်မတၤတဂၤလၢအတပိာ်ဘၣ်ပခံ, ဒီးဟီထီၣ်ကွံာ်တၢ်နါလၢနမံၤ, ဒီးပတြီအိၣ်လီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, မ့ၢ်အတပိာ်ဘၣ်ပခံဘၣ်လီၤ. ဒီးယုၣ်ဂ္ၤစံးဝဲဒ်, တြီအိၣ်တဂ့ၤ, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပုၤလၢအမၤတၢ်လီၤလးလၢယမံၤန့ၣ်, စံးအာယၤညီကဒ်တသ့ဘၣ်နီတကဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပုၤလၢအတထီဒါဘၣ်ပုၤန့ၣ် မ့ၢ်အအိၣ်လၢပပူၤလီၤ.”**

တၢ်အဂ့ၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးဃါတမံၤလၢအလီၤဆီဒ်တၢ်လၢအမ့ၢ်, ပုၤတဂၤလၢအတမ့ၢ်အပျါအဘီၣ်တဂၤန့ၣ်ဘၣ်တကးဘၣ်. တမ့ၢ်စ့ၢ်ကီးပုၤလၢတဘၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါအိၣ်တဂၤ, မၤတၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအမံၤအယိန့ၣ်လီၤ.

**ပုၤအဝဲအံၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်တြီဃာ်အိၣ်လီၤ ပုၤတၢ်မၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်, ဘၣ်ဆၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤတခီၣ်စံးဝဲလၢ, “တြီအိၣ်တဂ့ၤ, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပုၤလၢအမၤတၢ်လီၤလးလၢယမံၤန့ၣ်, စံးအာယၤညီကဒ်တသ့ဘၣ်နီတကဘၣ်” န့ၣ်လီၤ.**

လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, လံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤဘၣ်တၢ်သူအိၣ်လၢ မ့ၢ်မခါတနံၤအံၤပုၤမၤတၢ်လီၤလးအတၢ်ပနီၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢအဘၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်အခီၣ်ထံးတမံၤလၢ တၢ်အုၣ်အသးအဂီၢ်လီၤ.

ဒ်သိးကစၢ်ယုၣ်ဂ္ၤအိးထီၣ်အထးခိၣ်ဒီးစံးကတိၤတၢ်ဒ်အံၤန့ၣ် လၢမ့ၢ်မခါတနံၤအံၤအဂီၢ်မ့ၢ်အအိၣ်

စွာကီးဒီးတၢ်ဘၣ်ဃုာ်ဘၣ်ဃးန့ၣ်ဒါ. တၢ်စံးဆၢန့ၣ်, ကစၢ်ယုၣ်ရှုးအနီၣ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲမၤသ့ၣ်ညါပုၤဖဲ, **လံာ်မးသဲ ၂၄:၂၄-၂၅** န့ၣ်လီၤ.

**“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ခရံၣ်အဘျၢ်တဖၣ်, ဒီးဝဲအဘျၢ်တဖၣ်ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲ, ဒီးကဒုးနဲၣ်တၢ်ပနီၣ်လီၤလးဒီး တၢ်လီၤလးဖးဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်တုၤမ့ၢ်သ့ဒီး ကလိၣ်ပုၤလၢတၢ်ဃုာ်ထၢအိၣ်တဖၣ်ဒၣ်လဲာ်န့ၣ်လီၤ. ကွၢ်ကွၢ်, ယစံး ဘၣ်ဟံၣ်စၢၤသ့လီၤ.”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤလၢအကမၤတၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ ကစၢ်ယုၣ်ရှုးအမံၤအဃိန့ၣ် ကမၤဝဲလၢတၢ်သးခု အကစီၣ်အစီၣ်အပူၤန့ၣ် ပုၤဂ့ၢ်လိာ်ခရံၣ်အတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤလၢ တၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤဟံၣ်စၢၤသ့ၣ်တဖၣ် ကဒိၣ် ထီၣ်ထီၣ်ဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကစၢ်ယုၣ်ရှုးဟ့ၣ်တၢ်ပလီၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်လၢကစၢ်ခရံၣ်အဘျၢ် (False Christs) အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤလၢ တၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤဟံၣ်စၢၤလၢအကမၤဒီးတၢ်လၢဝဲအဘျၢ် တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် (False prophets) သရၣ်ဘျၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

**လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, တၢ်သူကွၢ်ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲ, ပုၤကမၤတၢ်လီၤလးအတၢ်ပနီၣ်အံၤန့ၣ် မတၤတကမၤမၤဝဲ လၢကစၢ်ယုၣ်ရှုးအမံၤန့ၣ်လဲာ်အဂ့ၢ်လီၤ.**

တၢ်စံးဆၢန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၂ကရံၣ်သုး ၁၁:၁၄** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးပကမၤမၤဒ်အလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, မ့ၢ်ကီၤလံာ်အကစၢ်ဒၣ်လဲာ်, ပျီၣ်လဲအသးလၢတၢ် ကပီၤအကလူးလီၤ.”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢမ့ၢ်ကီၤလံာ်စၢၤတၢ်အဝဲအံၤပျီၣ်လဲအသးလၢ တၢ်ကပီၤအကလူး, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, မၤကဲထီၣ်လိာ်အသးလၢ ယုၣ်ရှုးအကတကလၢတၢ်စိတၢ်ကမီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. (၂ကရံၣ်သုး ၁၁:၁၄) အဝဲ မၤတၢ်ပနီၣ်လၢအလီၤလိာ်လီၤလးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မၤဝဲလၢကစၢ်ယုၣ်ရှုးအမံၤအဃိဒီး, မၤဝဲစွာကီးလၢသးသ့ၣ် တဖၣ်အတၢ်စိတၢ်ကမီၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဒၣ်လဲာ် ကဘၣ်တၢ်လီၤန့ၣ်အိၣ်ဒီး, တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဆိက မိာ်ဝဲလၢ ကစၢ်ယုၣ်အတၢ်ဘၣ်အသးတမံၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအဃိလဲာ်န့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **“လံာ်ဝဲဟီၤရှု ၄:၆, မ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်ညါတအိၣ်ဘၣ်ဒီး, ယပုၤဂီၢ်မ့ၢ်ဟးဂီၤဝဲလီၤ”** န့ၣ်လီၤ.

တုၤလၢမ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤဒၣ်လဲာ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **၂သုးစၢၤနံ ၂:၉** အံၤန့ၣ် မၤကံၢ်မၤကျၢၤတၢ် လီၤ.

**“အဝဲန့ၣ်ဟံၣ်တၢ်န့ၣ်ကမၤအသးဒ်မ့ၢ်ကီၤလံာ်အမၤတၢ်အသိး, လၢကယံာ်တၢ်စိတၢ်ကမီၤ, ဒီးတၢ်လီၤ လိာ်လီၤလးကဘျးကဘျၢ်, ဒီးတၢ်လၢကယံာ်တၢ်လီၤတၢ်ဝုၤဘၣ်ဃးဒီးတၢ်တတီၤတလီၤ.”**

ဒ်လံာ်စီဆုံတဆၢအံၤအတၢ်ပာ်ဖျါအသိး, တၢ်လၢတၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လၢ မ့ၢ်ကီၤလံာ် စၢၤတၢ်အတၢ်စိတၢ်ကမီၤအဃိန့ၣ်အိၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ကတိၤဖိလၢအမ့ၢ်, “တၢ်လီၤလိာ်လီၤလး ကဘျးကဘျၢ်” အံၤန့ၣ်အခီပညိကအိၣ်ဒ်လဲာ်. တၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ ဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်အခါန့ၣ်, ကစၢ်ယုၣ်ရှုး အမံၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်သူအိၣ်ဒီး, တၢ်ပနီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢတၢ်စိတၢ်ကမီၤအံၤန့ၣ် တမ့ၢ်ဘၣ်ဝဲလၢ ကစၢ် ယုၣ်ရှုးအမံၤလုၤတက့ၤဘၣ်. မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်စိတၢ်ကမီၤလၢအလီၤလိာ်လီၤလးအံၤန့ၣ် ဘၣ်ထွဲလိာ်အသးဒီးတၢ် ကဘျးကဘျၢ်တၢ်လီၤတၢ်ဝုၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဝံၤဒီးပကထံၣ်ဘၣ်ကဒီးလံာ်စီဆုံအဆၢမတၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လဲာ်. **၂သုးစၢၤနံ ၂:၁၀-**

၁၁ နှင့် ပကထံဘန်အိဒ်အံလီလီ.

**“ဒီးလာကယံတံလီတံဂုဘန်ဃးဒီး တံတတီတလီဘန်လာပုလာအကတုလာတံဟးဂီတဖန် အကျါလီလီ. အဂုဒ်အံ, တတုလိဘန်တံအံဒ်ဒီးတံမုတံတီ, ဒ်သီးအကတုလာတံအုန်ကုဒ်ကုအီဘန်. မးသးဒ်နုဒ်ဒီးယွကမာလီတံလီဆုန်လာအဝဲသုန်အလီ, ဒ်သီးအကနံတံကဘျးကဘျန်, ဒ်သီး ကယံပုလာအတနံဘန်တံမုတံတီဘန်, ဒီးအံဒ်ဒီးတံတတီတလီဘန်ခဲလာနုနု ကဘန်တံစံညီ ဃန်အီလီ.”**

မုဝဲလီ. ဘန်ဃးဒီးတံကဘျးကဘျန်အတံပနီနီအလီလိလီလးသုန်တဖန် မးအိန်ထီတံလီ တံဂုဖးဒိန်တမံအံနုနု မုဒ်လကစာယွဟုန်တံအခွဲအယာ်အဃိနုနု ပထံဘန်လီလီ.

လာတံနုနုအဃိ, တံအိန်ဖိုင်လာအဆိကတံသုန်တဖန်အပူနုနု, တံပနီနီလာအလီလီလီလးသုန် တဖန်အိန်ဝဲဘန်ဆန်, တံသုန်တဖန်အံနုနု မုဒ်လကစာအံလီအီလီလာကဘန်တံကွဲးအီလာလံစီ ဆုံအသီတကတြုအပူအဂီဒီး မုဒ်လကစာအိန်ဖိုင်ကမးအိန်ထီအတံစုတံနံကံကံကျုကျုအဂီ လာတံဆာကတီလာအဖုန်အပူတုဒ်လဲတံကလာထီပဲထီတုလီဝဲအဆာကတီအပူနုနုလီလီ.

**တံသုန်တဖန်နုနုဝံဒီး, တံလီလိလီသး အတံပနီနီသုန်တဖန်ဒီး တံမးဘျါတံဆူ တံဆါသုန် တဖန် ကလီမံကွံဝဲလီ.**

**တံတဲလံစီဆုံအိပညီလာဝံအကျိန်**

လာမုမဆါတနံအံ, လာတံအိန်ဖိုင်သုန်တဖန်အပူနုနု, မးတံရဲတံကျုလာ အလီဆီဒ်တံ တမံနုနု မုဒ်, “တံတဲလံစီဆုံအိပညီလာ ဝံအကျိန်အမုအိန်ဘျးနံ” နုနုလီ. ဝဲအမုနံအဝဲအံနုနု, ပုစံးကတီလာဝံအကျိန်တဂု ဟဲတုဝဲဒီး, မးတံဘုန်ထူဘါယွ, ဘါထုကဖန်တံဝံဒီး, မုတမုဝဲအဘါ ထုကဖန်တံအခါဘန်လီအမဲဒ်ဒီး, တံလာပဘန်ကီးအီလာဝံအကျိန်နုနု အဝဲစးထီကတီဝဲနုနုလီလီ.

ပုအဝဲအံ, စးထီကတီတံဘန်ဃးဒီး, တံတုတံဖျီသုန်တဖန်အဂု, တံဆံးစံဖိဒ်ဖိသုန်အဂု, တံသံအဂုဒီးတံနုလီဆူတံမးဘန်ဃးဒီးကစာအတံမးအပူသုန်တဖန်လာအမု, ပုတဂုစုစုအတံ ကမးအသးအဂုလာ ခါဆူညါအဂီသုန်တဖန်နုနုအဂုလီ. ပုအဝဲအံသုန်ညါပုအိန်ဒီးတံဆူးတံဆါဒီး သုန်ညါစုကီးတံကမးဘျါတံအဂုနုနု စံးကတီဝဲလီလီ.

**ဘန်ဃးဒီးတံဂုသုန်တဖန်ဒီးတံသုန်ညါသုန်တဖန်နု မုအဟဲဒ်လာကစာယွအအိန်နု အဝဲစံး ကတီစုကီးဝဲလီ.**

တံသုန်တဖန်နု မုစုကီးလာလံစီဆုံအပူဝံအတံကတီသုန်တဖန်နုနု. တံသံကွံအံအတံ စံးဆာနုနုပကထံဘန်ဖဲ, **လံလီနီဖျါ ၁၉:၁၀** နုနုလီလီ.

**“အဂုဒ်အံ, ယုနုအတံအုန်အသးမုကတီလာဝံအကျိန်အသးလီ.”**

တံလာလံစီဆုံအဆာအဝဲအံ, စံးဘန်ပုလာ, တံကတီလာဝံအကျိန်အိပညီသုန်တဖန်နုနု လီ. ကစာယုနုအတံအုန်အသးအံနုနုစံးဘန်ပုစုကီးလာအမုကတီလာဝံအကျိန်အသးလီ.

တံလာကစာယုနုအုန်အသးတမံအံအိပညီကမုတံဒ်လဲ. တံအဝဲအံမုဒ်ကစာယုနု အတံအုန်အသးလာ လံစီဆုံလွံဘုန်လာအပံဖျါကစာခရံအသးသမုအဂုအပူနုနုလီ. ကစာယုနု

အနီကစာဒပ်ဝဲအတံးခံးဆာန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်လူၤကၢ် ၂၄:၂၇ န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးမၤဆိဝဲလၢစီမိၤရှု, ဒီးလၢဝဲခဲလၢာ်, ဒီးဒုးန့ၣ်ပျါထီၣ်တၢ်ကွဲးအသးခဲလၢာ်ဘၣ်ဃးဒီး အကစာ ဒပ်ဝဲလီၤ.”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. စီမိၤရှုအလံာ်စီဆံ့ယံာ်ဘၣ်ဒီးဆူဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ကွဲးလၢအမ့ၢ် လံာ်စီဆံ့သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ အပူၤန့ၣ်အတၢ်အုၣ်အသးဘၣ်ဃးဒီး ကစာယုၣ်ရှုဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ဘၣ်ဃးဒီးအကစာဒပ်ဝဲန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ အဝဲလဲၤတၢ်ဆူသဝီတဖျါအမံၤမ့ၢ် အုးမၤအူအကျဲၤစၢၤန့ၣ် ဒ်အဝဲစံးတၢ်အသိး ကစာယုၣ်ရှုအံၤန့ၣ် စံးစ့ၢ်ကိးပုၤ ဒ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢစီမိၤရှုအံၤန့ၣ် အလံာ်စီဆံ့ယံာ်ဘၣ်လၢအမ့ၢ် ၁မိၤရှု, ၂မိၤရှု, ၃မိၤရှု, ၄မိၤရှု, ၅မိၤရှု သ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤလၢ စီမိၤရှုဒီးမ့ၢ်ဒ်ပုၤယူၤဒၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ဒီး, အဝဲသ့ၣ်ကိးဝဲ လၢ “ပုၣ်တုၣ်ကျါ” ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, “တိၣ်ရး” န့ၣ်လီၤ.

နီၢ်နီၢ်တခါန့ၣ်, တၢ်လၢလံာ်စီဆံ့အံၤန့ၣ်, ဘၣ်တၢ်စးထီၣ်မၤအိၣ်ထီၣ်ဝဲလၢ အဆိကတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒ်လံာ် စီဆံ့ (၅) ဘၣ်အံၤအဂီၢ်န့ၣ် ကစာယုၣ်ရှုစ့ၢ်ကိး, မၤသ့ၣ်ညါလီၤတၢ်ပုၤအဂီၢ်န့ၣ်ပကအိၣ်ဒီးတၢ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သး န့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်န့ၣ်တဖၣ်ဝံၤဒီး, တၢ်လၢကစာယုၣ်ရှုအတၢ်အုၣ်အသးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်, ဘၣ်တၢ်ပာ်ပျါအီၤလၢ လံာ်စီဆံ့အဆိကတၢ်တဘျီဒီး ဆူတၢ်အကတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

\* တၢ်လၢတၢ်ဘၣ်တုၣ်အကစာ, လၢအမ့ၢ်ကစာယုၣ်ရှုအံၤ, တုၣ်တၢ်ပုၤယူၤဒီးကစာယုၣ်ရှုအံၤအဂီၢ်န့ၣ်ဘၣ် တၢ်စံးကတိၤဝဲလၢကစာယုၣ်ရှုန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, ၁မိၤရှု ၁:၂၆, လၢအမ့ၢ်, “မံၤပတုၣ်လီၤပုၤကညီဒ်ပဂီၤ ဒ်ပဝဲအသိး, ဒ်ပကစာဒ်ပဝဲအသိးတက့ၢ်” န့ၣ်လီၤ.

\* ဖဲလံာ်စီဆံ့အဆါဖိလၢအမ့ၢ်, ၁မိၤရှု ၂:၁၇ အပူၤန့ၣ် ပုၤလၢအကတိၤတၢ်ဒီးစီမိၤရှုအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒ် ကစာယုၣ်ရှုအကလုာ်အကထီၤလၢအမ့ၢ် တၢ်လီၤထူလီၤယိာ်ကစာယုၣ်ရှု, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤကတိၤတၢ်လၢ ကစာယုၣ်ရှုအဂီၢ်န့ၣ် ကဘၣ်မ့ၢ်ဒ်ကစာယုၣ်ရှုန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. (လံာ်ယီၤဟံၣ် ၁:၁)

\* ဖဲလံာ်စီဆံ့အဆါဖိလၢအမ့ၢ် ၂မိၤရှု ၂၃:၂၀-၂၁ အပူၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လၢ ပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ဟးဝုၤဝီၤလၢပုၤမ့ၢ်ကနၢအခါန့ၣ် ပုၤလၢအဆုၤတၢ်ကလူးတဂၤလၢ ကစာယုၣ်ရှုမၤလီၤအီၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ် ကစာယုၣ်ရှုန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁ကရံၣ်သုး ၁၀:၄** န့ၣ်လီၤ.

“အဂီၢ်ဒ်အံၤ, အီၤတၢ်လၢလၢာ်ဘၣ်ဃးဒီးသးလၢအပိာ်အခံ, ဒီးလၢန့ၣ်မ့ၢ်ခရံၣ်လီၤ.”

\* လၢ, လံာ်ပုၤစံၣ်ညီၣ်ကီၢ် ၁၃:၈ အပူၤန့ၣ်, ကလူးလၢအဟဲဆူစီၤရံၣ်ရံၣ်အမိၤအဟံၣ်အအိၣ်န့ၣ်, အမံၤမ့ၢ် “တၢ်လီၤလး” န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ကလူးအဝဲအံၤစ့ၢ်ကိး, မ့ၢ်ဒ်ကစာယုၣ်ရှုန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. (လံာ်ဝံၤယရူၤယၢ ၉:၆, ဒီးတၢ်ကကိးအမံၤလၢ တၢ်လီၤလး)

\* လၢ လံာ်ဝံၤမၤလကံ ၃:၁, အပူၤန့ၣ်စံးဝဲလၢ “ဒီးကစာလၢသုဃုအီၤကဟဲဆူ အတၢ်လုာ်ဟံၣ်ပူၤသတူၢ် ကလၢ, တၢ်အာ်လီၤအီၤလီၤအကလူးလၢ အဘၣ်သုသးတဂၤဒ်လဲၣ်လီၤ” န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤ မ့ၢ်ဒ်, ပုၤကမၤအိၣ်ထီၣ် “တၢ်အာ်လီၤအီၤလီၤအသီ” ဒီးပုၤအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒ်မ့ၢ်ရံၣ် အၢ န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဒ်န့ၣ်ဒီးကလူးအဝဲအံၤစ့ၢ်ကိးမ့ၢ်ဒ် ကစာယုၣ်ရှုန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

လာတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤအသိး ပမ့ၢ်ဖးလံာ်စီဆုံအံၤန့ၣ် လာခံကတၢၢ်ပကထံၣ်ဘၣ်လံာ်စီဆုံလာခံကတၢၢ်တဘျီ  
လာအမ့ၢ် လံာ်လီၣ်ဖျါ ၂၂:၁၇ န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်အိၣ်ဒ်အံၤလီၤ. “ဒီးသးန့ၣ်, ဒီးတလးမူးပိာ်မုၢ်စံးဝဲဒၣ်, ဟဲတ  
က့ၢ်” တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အခိၣ်စီပၤဒီး တၢ်အိၣ်ဖျါလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ကဟုကညီၣ်ဒီးအကစၢ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤအဝဲအံၤမ့ၢ်ပုၤလၢမၤအိၣ်ထီၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤပာ်စၢၤတၢ်ဒီးမ့ၢ်ကစၢ်ယွၤ  
အခုအပုၤလၢကမၤတၢ်ဒီးတၢ်ကူၣ်သ့, ကဘီၣ်ထီၣ်ညီထီၣ်, ဒီးကထီၣ်ကထီ, ဒီးကဒိၣ်ထီၣ်ထီထီၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်  
လာအမ့ၢ်ကစၢ်ယုၣ်ဂ့ၢ်အတၢ်အာၣ်လီၤအိၣ်လီၤအံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ကွဲးအိၣ်လၢလံာ်စီဆုံဒိဘျီညါအပူၤလီၤ. (လံာ်ဝံ  
ယရှါယၤ ၅၂:၁၃) ကွၢ်ကွၢ်, ယခုယပုၤကမၤတၢ်ဒီးတၢ်ကူၣ်သ့, ကဘီၣ်ထီၣ်ညီထီၣ်, ဒီးကထီၣ်ကထီ, ဒီးကဒိၣ်  
ထီၣ်ထီထီၣ်ဒိၣ်မးလီၤ.”

လာတၢ်န့ၣ်အယိ, တၢ်စံးကတိၤတၢ်လၢဝံအကျိၣ်နီၢ်နီၢ်တခါန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လံာ်စီဆုံအတၢ်သိၣ်လိနဲၣ်လိ  
တၢ်ဒီး, တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုာ်အကထီၣ်အံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအိၣ်, တဆံးတက့ၢ်ဖဲအံၤ, တဆံးတက့ၢ်ဖဲန့ၣ်လီၤ.

လာတၢ်န့ၣ်အယိ, ပကထံၣ်ဘၣ်လံာ်စီဆုံတဆၢလၢအမ့ၢ်, လံာ်မၤတၢ် ၂:၁၈ န့ၣ်ဒ်အံၤလီၤ.

“ဒီးလၢမုၢ်နံၤတဖၣ်န့ၣ်, ယကလူလီၤဂံၢ်လီၤယသး, လၢယကုာ်ပိာ်မုၢ်ဒီးယကုာ်ပိာ်ခွါအလီၤ,  
ဒီးကကတိၤတၢ်လၢဝံအကျိၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လာတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုာ်အကထီၣ်န့ၣ်ပသ့ၣ်ညါနီၢ်ပာ်အိၣ်သ့ဒၣ်လၢ သးစီဆုံအယိန့ၣ်,  
ပကထံၣ်ဘၣ်လၢ, လံာ် ၁ကရံၣ်သ့ ၂:၁၄ န့ၣ်လီၤ.

“ဘၣ်ဆၣ်ဒီးပုၤနီၢ်ခိဖိတတူၢ်လိာ်ဘၣ်တၢ်ဘၣ်ဃးဒီးယွၤအသးဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, မ့ၢ်တၢ်ကလိကလိ  
လၢအမဲာ်ညါဒီးသ့ၣ်ညါဝဲတသ့ဘၣ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ပသ့ၣ်ညါအိၣ်သ့လၢသးန့ၣ်အယိလီၤ.”

လံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤစံးဘၣ်ပုၤဖျါဖျါဖျါန့ၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်ခါ.

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူ တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဃးဒီးဝံအဘျီ, သရၣ်အဘျီသ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်  
ဖဲ လံာ်၂ပုးတရူး ၂:၁-၃ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

“ဘၣ်ဆၣ်ဒီးဝံအဘျီအိၣ်ထီၣ်စ့ၢ်ကီးလၢပုၤဂီၢ်မုၢ်အကျါ, ဒ်သရၣ်အဘျီကအိၣ်စ့ၢ်ကီးဝဲလၢ သုကျါ  
အသိးန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ကဒုးန့ၣ်န့ၣ်တၢ်စုတလီၤဃုာ်ဘၣ်. ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ဟးဂီၤ, ဒီးကသမာကွံာ်ကစၢ်လၢ  
အပူၤက့ၢ်အိၣ်, ဒီးကထုးလီၤတၢ်ဟးဂီၤလၢအလီၤဒၣ်ဝဲချသဒ်လီၤ.”

“ဒီးပုၤအါကကပိာ်ထွဲအတၢ်ကလုာ်ကလီၤအခံ, ဒီးလၢအဝဲသ့ၣ်အယိ, တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကျါကဘၣ်  
တၢ်ဒုၣ်ဒဲၣ်အိၣ်လီၤ.”

“ဒီးလာတၢ်ပိာ်တၢ်ကီအပူၤ ကမၤလဲာ်မၤကၤသုလၢ တၢ်ကတိၤလီၤတၢ်လီၤ. အတၢ်စံၣ်ညီၣ်ဃုာ်လၢပုၤ  
လံာ်လံာ်, တအိၣ်ကတီၢ်ဘၣ်. ဒီးအတၢ်ဟးဂီၤတမံသပုၤဘၣ်.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လၢတၢ်အိၣ်ဖျါအပူၤန့ၣ် ဝံအဘျီဒီးသရၣ်အဘျီသ့ၣ်တဖၣ်ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ်လံာ်စီ  
ဆုံအဆၢသ့ၣ်တဖၣ်စံးဘၣ်ပုၤဖျါဖျါဖျါန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်ဖဲန့ၣ်အခါန့ၣ် တၢ်သံကွၢ်ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲဒီး တၢ်လၢဝံအဘျီဒ်ပစံးတၢ်အသိး, သရၣ်အဘျီ  
တကန့ၣ် ပကသ့ၣ်ညါအိၣ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ်အဂ့ၢ်လီၤ.

တၢ်စံးဆၢန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ ၁ယိဟာ် ၄:၁ န့ၣ်လီၤ.



**“ပုလဟာတိအိဝိသုဉ်ဇာ၊ နာထိရီသးနုဉ်တဂု၊ မုမု၊ မုအဘဉ်ဃးဒီးယွတဘဉ်ဃးလဲဉ်နုဉ်၊ မၤ ကွါသးတဖဉ်နုဉ်တကွါ၊ အဂုဒ်အံ၊ ဝံအဘျဉ်လဲၤထီဉ်လံလဟီဉ်ခိဉ်ချာအါကလံ.”**

ပုလဟာတိအိဝိသုဉ်ဇာ၊ ဟ့ဉ်ပလီၤတဘဉ်ဃးဒီး ဝံအဘျဉ်သုဉ်တဖဉ်ဒီး၊ မၤသုဉ်ညါစွါကီးတၢ် ဆူအဒိပုၤဝဲၤသုဉ်တဖဉ်အအိဉ်နုဉ် စံးဝဲလၢ၊ “နာထိရီသး” သးနုဉ်တဂု၊ မုမု၊ မုအဘဉ်ဃးဒီးယွတဘဉ်ဃး လဲဉ်နုဉ်၊ မၤကွါသးတဖဉ်နုဉ်တကွါ” နုဉ်လီၤ.

လံာ်စီဆုံတဆာအံၤအခိပညီကမ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲဉ်. တၢ်လၢ “သး” (Spirits) အံၤနုဉ် အဲဉ်ဒီးစံးတၢ်မနုၤ လဲဉ်.

ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂုၤအံၤနုဉ်, ပသုဉ်ညါတၢ်လံလၢ (တၢ်မၤလိ - ၇ လၢအမ့ၢ်, တၢ်နာထိဆုံကတၢ်) နုဉ်လီၤ. လၢလံာ်စီဆုံအတၢ်ပာ်ဖျါအပူၤနုဉ် ပထံဉ်ဘဉ်လၢ, တၢ်လၢ, “သး” နုဉ် မ့ၢ်ဒ် “တၢ်လၢပထံဉ်အီၤတသ့” ဒ် ပစံးတၢ်အသိး, လၢပုၤဝဲဒီးတၢ်စီတၢ်ကမီၤတမံၤနုဉ် အိဉ်ဝဲလီၤ. လၢနုဉ်တကးဘဉ်. လံာ်မဲာ်ဖျါဉ်ဖိလၢအမ့ၢ် “သး” (Spirit) အံၤ နုဉ်အခိပညီအိဉ်ဝဲ သၢမံၤနုဉ်လီၤ.

- ၁. တၢ်အသး (လံာ်ပုၤစံဉ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ် ၁၂:၇)
- ၂. အသး (လံာ်ဝံဒၤနံးယုလး ၂:၁)
- ၃. သး (တၢ်ကတိၤ, တၢ်သိဉ်တၢ်သီ) (လံာ်ယီၤဟဉ် ၆:၆၃)

**“တၢ်မၤမူတၢ်နုဉ်မုၢ်သးလီၤ. တၢ်ညဉ်တကိာ်တသိဉ်ဘဉ်တၢ်နီတမံၤဘဉ်. တၢ်ကတိၤလၢယစံးဘဉ်သု နုဉ်, မုၢ်သးဒီးတၢ်မူလီၤ.” (Spirit)**

လၢတၢ်နုဉ်အသိ, တၢ်လၢ “သး” နုဉ်မ့ၢ်ဒ်, တၢ်ကတိၤသုဉ်တဖဉ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်သိဉ်တၢ်သီ သုဉ်တဖဉ်နုဉ်လီၤ. လၢတၢ်ဂုၤဒ်အံၤအသိ, ပဝဲသုဉ်တဖဉ် ပတူၤလိာ်ဘဉ်တၢ်သိဉ်တၢ်သီတမံၤလၢ, စီၤယီၤဟဉ် ကွဲးဟ့ဉ်ပလီၤတၢ်ဆူ တၢ်အိဉ်ဖျါလၢအမ့ၢ် “နာထိရီသးနုဉ်တဂု၊ မုမု၊ မုအဘဉ်ဃးဒီးယွတဘဉ်ဃးလဲဉ်နုဉ်, မၤကွါသးတဖဉ်နုဉ်တကွါ” နုဉ်လီၤ.

ပုလဟာတိအိဝိသုဉ်ဇာကွဲးဟ့ဉ်ပလီၤတၢ်ဆူ, တၢ်အိဉ်ဖျါဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂုၤလၢအမ့ၢ်, “နာထိရီသးနုဉ် တဂု” နုဉ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢဝံအဘျဉ်သုဉ်တဖဉ်အသိ, တၢ်သိဉ်တၢ်သီလၢပတူၤလိာ်အီၤသုဉ်တဖဉ်, ပဘဉ်မၤကွါသးတဖဉ်နုဉ်ဒီး, မုၢ်အဘဉ်ဃးဒီးယွတဘဉ်ဃးလဲဉ်နုဉ် ပဘဉ်မၤကွါသးတဖဉ်နုဉ် ဒီးပဘဉ် ကွါစွါကီးအီၤလၢ ကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထါအပူၤနုဉ်လီၤ.

လၢတၢ်နုဉ်အသိ, ပကထံဉ်ဘဉ်တၢ်အဒိအတဲာ်တမံၤလၢ ပုၤခရံဉ်ဖိအတၢ်အိဉ်ဖျါအဆိကတၢ်တဖု အဂုၢ်နုဉ်ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ်မၤတၢ် ၁၇:၁၁ နုဉ်လီၤ.

**“ဒီးပုၤ (ဘုးရံၤ) တဖဉ်နုဉ်အသးဂုၤနုဉ်ပုၤသးစၤလနံဖိတကွါ. ဒီးတူၤလိာ်တၢ်အကလုာ်အကထါလၢ အသုဉ်ဆူဉ်အသးဆူဉ်, ဒီးတၢ်နုဉ်တဖဉ်မုၢ်တၢ်ဒ်နုဉ်တမုၢ်တၢ်ဒ်နုဉ်လဲဉ်နုဉ်, ဃုကွါတၢ်ကွဲးအသးထံထံဆးဆး သုသုတနံၤလီၤ.”**

လၢတၢ်နုဉ်အသိ, တၢ်လၢကစၢ်ယွၤအဝံနီၢ်နီၢ်သုဉ်တဖဉ်အဂုၢ်နုဉ် ပသုဉ်ညါအီၤသုဒ်ထဲလၢ ကစၢ်ယွၤ အကလုာ်အကထါအတၢ်ကွဲးသုဉ်တဖဉ်အသိနုဉ်လီၤ.

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူဝံအဘျဉ်သုဉ်တဖဉ်အဂုၢ်လၢ ဘဉ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤလၢ လံာ်လီၢ်ဖျါ ၁၆:၁၃ ဒီး ၁၉:၂၀ နုဉ်တကွါ.

**“ဒီးယထံၣ်သးတကဆိုဘၣ်သာဒုလီၤကံလၢဒုၣ်, ဟဲထီၣ်လၢပယီၤအကိၣ်ပူၤ, ဒီးတၢ်ဒုတၢ်ပယီၤအကိၣ်ပူၤ, ဒီးဝံအဘျၣ်တကန့ၣ် အကိၣ်ပူၤလီၤ.”**

**“ဒီးတၢ်ဖိၣ်ဃာ်တၢ်ဒုတၢ်ပယီၤ, ဒီးဝံအဘျၣ်အိၣ်ဒီးအိၣ်လၢအမၤတၢ်ပနီၣ်လီၤလးလၢအမဲၣ်ညါ, ဒီးလီၤပုၤအိၣ်ဒီးတၢ်ဒုတၢ်ပယီၤအတၢ်ပနီၣ်လၢအလီၤ, ဒီးဘါအတၢ်ဂီၤတဖၣ်လီၤ. အဝဲခံၣ်ဘၣ်တၢ်တၢ်လီၤကွံာ်အိၣ်မူဒဲးဝဲ, ဆူနီၣ်မ့ၣ်အူဒီးကးအိၣ်ကွံာ်တၢ်အပူၤလီၤ.”**

တၢ်လၢဝံအဘျၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ, ကမ့ၢ်မတၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လဲၣ်.

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒုၣ်, လံာ်စီဆုံအတၢ်သိၣ်တၢ်သီသ့ၣ်တဖၣ်, ကဘၣ်တၢ်သိၣ်လိနဲၣ်လိအိၣ် အတၢ်ပနီၣ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤတမံၤအကီၢ်အတၢ်ဘၣ်ထွဲတမံၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်နီၣ်တခီန့ၣ် ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒုၣ်ဒ်လံာ်စီဆုံအတၢ်ပၣ်ဖျါအသိး, သရၣ်အဘျၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ပနီၣ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒုၣ်, “ပုၤပရိၣ်တဲးစတုးဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢအတၢ်စာဖိၣ်လိာ်အသး, တၢ်အိၣ်ဖိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်” န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်ဖိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒီးစံးကတိၤကမၣ်တၢ်လၢဝံအကျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ကစၢ်ယွၤအနီၣ်ကစၢ်ဒုၣ်ဝဲ စံးကတိၤတၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **ဝံယံးရမံယၤ ၂၃:၂၁** န့ၣ်လီၤ.

**“ယတမၤလီၤဝံတဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်ဒီးယုာ်ဝဲလီၤ. ယတကတိၤဘၣ်တၢ်ဒီးအိၣ်ဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်ဒီးကတိၤတၢ်လၢဝံကျိၣ်လီၤ.”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် တမ့ၢ်ဘၣ်ကစၢ်ယွၤဒီးအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအခုအပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်, ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် စံၣ်တဲၤတဲၤလီၤလံာ်စီဆုံအဂ့ၢ်လၢ, တၢ်ဘျၣ်ထူဘါယွၤအကတီၢ်, စံးကတိၤတၢ်လၢပုၤကမ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်, လၢ (Radio) ဒီးလၢ (TV) သ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, တၢ်လၢဝံအဘျၣ်ဒီးသရၣ်အဘျၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ကစၢ်ယွၤအနီၣ်ကစၢ်ဒုၣ်ဝဲစံးဘၣ်ပုၤဖျိဖျါဖျါဖဲ, **ဝံယံးရမံယၤ ၂၃:၁၆-၁၇** ဒီး **၂၃:၃၀-၃၂** အပူၤန့ၣ်လီၤ.

**တၢ်သုးမုၢ်ဂီၢ်မ့ၢ်အယွၤစံးဒ်အံၤ, ကန့ၣ်ဝံတဖၣ်အကလုာ်လၢအကတိၤတၢ်လၢဝံအကျိၣ်လၢသုကျိၣ်တဂ့ၤ. ကလံာ်သုဆူတၢ်ကလီကလီလီၤ. ကတိၤဝဲလၢတၢ်ထံၣ်လၢညါခီလၢ အလိၣ်ထီၣ်လၢအသးဒုၣ်ဝဲ, တမ့ၢ်ဘၣ် အဟဲလၢယွၤအထးခိၣ်ဘၣ်. ဒီးအဝဲသ့ၣ်စံးတထံၣ်ဃီ ပုၤလၢအတပာ်ကဲဘၣ်ယၤတဖၣ်, ယွၤစံးတုာ်ဝဲ, သုကအိၣ်ဒီးတၢ်ပူၤတၢ်ဖိးလီၤ. ဒီးစံးကယံာ်ပုၤလၢအပိာ်ထွဲအသးအနာ်က့ၣ်အခံန့ၣ်, တၢ်အာတဘၣ်ဘၣ်သုနီ တမံၤဘၣ်.”**

**“မၤသးဒ်န့ၣ်ဒီး, ကွၢ်ကွၢ်, ယထီၣ်ဒါဝံတဖၣ်လၢအဟ့ၣ်န့ၣ်ယကလုာ်တကလၢ ပုၤလၢအယၤ, တကလၢပုၤလၢအယၤ, ယွၤစံးဝဲဒုၣ်, ကွၢ်ကွၢ်, ယွၤစံးဝဲဒုၣ်, ယထီၣ်ဒါဝံတဖၣ်လၢ အဟံးန့ၣ် အပူၤဒီးစံး, အဝဲဒုၣ်စံးဝဲဒုၣ်န့ၣ်လီၤ. ကွၢ်ကွၢ်, ယွၤစံးဝဲဒုၣ်, ယထီၣ်ဒါပုၤလၢအကတိၤလၢဝံအကျိၣ်လၢ တၢ်မံၤဖိအဘျးအဘျၣ်, ဒီးစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤဝဲ, ဒီးဒုးလီၤကမၣ်ယ ပုၤဂီၢ်မုၢ်လၢ အတၢ်ကတိၤကဘျးကဘျၣ်, ဒီးလၢအပာ်ကဖိအသးန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဒီးယတမၤလီၤဘၣ်အိၣ် ဘၣ်. ဒီးတမၤလိာ်ဘၣ်အိၣ်ဘၣ်, ဒီးပုၤဂီၢ်မုၢ်အံၤတဘၣ်ဘျးဘၣ်ဖိၣ်လၢအိၣ်နီတမံၤဘၣ်. ယွၤစံးဝဲဒုၣ်”**

ဝံအဘျၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ကစံးဝဲလၢ, “တၢ်အံၤဟဲလၢယွၤအထးခိၣ်” န့ၣ်ဒီး, နီၣ်နီၣ်တခီန့ၣ်မ့ၢ်ဒုၣ်လၢ, တၢ်ထံၣ်လၢညါခီလၢအလိၣ်ထီၣ်လၢအသးဒုၣ်ဝဲ, အဂ့ၢ်န့ၣ်ကစၢ်ယွၤအနီၣ်ကစၢ်ဒုၣ်ဝဲစံးဘၣ်ပုၤဖျိဖျါဖျါန့ၣ်လီၤ.

လာတော်ဘုရင်ထူဘါယွၤအပူၤသ့ၣ်တဖၣ်, လာလံာ်ပရၢသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤ, လာ (Radio) ဒီး ((TV) သ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်, သရၣ်တဂၤစံးဝဲလၢ, “ကစၢ်ယွၤကတိၤတၢ်ဒီးယၤ” အဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်, လာထီၣ်ပွဲၤထီၣ်ဝဲလၢ မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤအပူၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူ, **လံာ်ဝံယံးရမံယၤ ၂၃:၃၈**, န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်လၢ, သရၣ်အဘျၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ကစံးဝဲလၢ, “ယွၤအတၢ်ဝံတၢ်ယိးကအိၣ်ဝဲလီၤ” အဂ့ၢ်န့ၣ် ကစၢ်ယွၤအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲန့ၣ် စံးတၢ်ဝဲလံန့ၣ်လီၤ.

“မ့ၢ်သ့စံး, ယွၤအတၢ်ဝံတၢ်ယိးန့ၣ်ဒီး, မ့ၢ်မးယွၤစံးဒဲအံၤ, မ့ၢ်သ့စံးတၢ်ကတိၤအံၤ, ယွၤအတၢ်ဝံတၢ် ယိး, ဒီးယမာလီၤတၢ်ဆူသ့အိၣ်ဒီးစံး, သုတဘၣ်စံး, ယွၤအတၢ်ဝံတၢ်ယိးန့ၣ်ဘၣ်ဒီး”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လာသရၣ်ဘျၣ်သ့ၣ်တဖၣ်စံးကတိၤတၢ်ဘၣ်ဃးဒီး, တၢ်ဝံတၢ်ယိးအဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢာ်အံၤ န့ၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်တၢ်လၢအဘၣ်ဝဲန့ၣ်ဘၣ်.

တၢ်လၢဝံဘျၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် ကစၢ်ယွၤအတၢ်စံၣ်ညီၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **ဝံယံးရမံယၤ ၂၃:၄၀** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးယကဟံတၢ်ဒုၣ်ဒွဲၣ်အထူအယိၣ်ဒီးတၢ်မဲာ်ဆုးလီၤစါလီၤထီၣ်လၢတၢ်တသးပုၤနီၣ်ဘၣ်ဝဲဘၣ်လၢ သုလီၤလီၤ.”**

တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ကကဲထီၣ်အသးဒဲလဲၣ်န့ၣ်ဒီးဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ကွဲးဖျါထီၣ်အီၤ စးထီၣ် လၢအဒိၣ်ကတၢ်ဒီးတုၤလီၤလၢအဆံးကတၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **ဝံစကၤရယၤ ၁၃:၄-၆** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးတၢ်ကမၤအသးလၢမ့ၢ်တနံၤန့ၣ် လၢဝံတဖၣ်မ့ၢ်ကတိၤတၢ်လၢဝံကျိၣ်ဒီး, အမဲာ်ကဆုးလၢအထံၣ် တၢ်လၢညါတခီအယိၣ်လီၤ. ဒီးတကူတသးဘၣ်တၢ်အကူအသးလၢအဆူၣ်ကမူၣ်လုၣ်ဒဲသးအကလီၤနီၣ်တၢ်န့ၣ် ဘၣ်. မ့ၢ်ပုၤကစံးတကတၢ်စုၣ်စုၣ်, ယတမ့ၢ်ဘၣ်ဝံဘၣ်, ယမ့ၢ်ပုၤမၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိလီၤ. အဂ့ၢ်ဒဲအံၤ, ကကဲကုၢ် လၢယဖိၣ်သ့ၣ်ခွါထီၣ်လံၤလံၤလီၤ.”**

**“တုၤနုၤတဘျီပုၤတကကစံးလၢအီၤ, တၢ်ပူၤလီၤလၢနစုပူၤတဖၣ်အံၤ, မ့ၢ်မနုၤတဖၣ်လဲၣ်. ဒီးကစံး ဆာဝဲ, တၢ်လၢယဘၣ်ဆဲးလၢယတၢ်သကိးအဟံၣ်ပူၤလီၤ.**

လံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤပာ်ဖျါဝဲအတၢ်ကတိၤတဖၣ်လၢအလီၢ်တီၢ်လီၤဆီအံၤန့ၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်ဒါ. အခီပညီ ကအိၣ်ဒဲလဲၣ်ခီလဲၣ်. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်တၢ်ကတိၤဒိ ၃၀:၆**, လၢအမ့ၢ်, သရၣ် အဘျၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, ကဘၣ်တၢ်ကထံၣ်န့ၣ်အီၤလၢ, အတလူၤပိာ်ထွဲတၢ်သိၣ်တၢ်သီသ့ၣ်တဖၣ် “အမ့ၢ်နံၤ” ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲန့ၣ် စံးကတိၤပာ်စၢတၢ်လီၤ.

**“ဟံၣ်ဖျါတၢ်ဒီးအတၢ်ကတိၤတဂ့ၢ်, ကသိၣ်ဃီၣ်ဘၣ်ဖုးနုၤ, ဒီးတၢ်ကထံၣ်န့ၣ်နုၤလၢပုၤကတိၤတၢ် ကဘျး ကဘျၣ်လီၤ.”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢတၢ်ကတိၤပာ်စၢတၢ်အံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လၢကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထါအယိၣ် ဝံဘျၣ်ဒီး သရၣ်ဘျၣ်သ့ၣ်တဖၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်ကလီၤဘၣ်အီၤလၢအဖီခိၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. အခဲအံၤပကလဲၤကဒီး ဆူတၢ်ပနီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ ဘၣ်တၢ်သုအီၤဒီးအခီပညီသ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

\* ယတမ့ၢ်ဘၣ်ဝံဘၣ်, ယမ့ၢ်ပုၤမၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိလီၤ.

ကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထါသ့ၣ်တဖၣ်ကလီၤဘၣ်ဆူ, ဝံဘျၣ်သရၣ်အဘျၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဖီခိၣ်လၢ

အဘဉ်ထွဲဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်ဟံၣ်တၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပှၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကသ့ၣ်ညါလီၤက့ၤအသးလၢ အတဘဉ်ထွဲဒီးနီၣ်သးတကပၤဒီးမ့ၢ်ဒၣ်ထဲဟီၣ်ခိၣ် ဒီး နီၣ်ခိၣ်အတၢ်ဘဉ်ထွဲအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးပှၤမၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပှၤထူစံာ်တကဖုံလီၤတၢ်ချံ ဒီးကမၤန့ၢ်က့ၤတၢ်သ့ၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်အသိး, တၢ်လၢဝံသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီး, မၤတၢ်လၢတၢ်ဘျီ တၢ်ဘါအလုၢ်အလၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ထဲလၢဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်ဘဉ်ထွဲသ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်, တၢ်မံၤ ဟူသ့ၣ်ဖျါ, ကျိၣ်စ့, တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒီးဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်မၤဝဲလၢ ကစၢ်အတၢ်ခ့ၣ်ပှၤအမံၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. အဝဲသ့ၣ်ကဘဉ်အာၣ်လီၤအသးလၢ အတမ့ၢ်ဝံသ့ၣ်တဖၣ် အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

**\* အဝဲသ့ၣ်ကဘဉ်အာၣ်လီၤအသးလၢအမ့ၢ်ပှၤကဲက့ၢ်လၢအဖိၣ်သ့ၣ်ခွါထီၣ်လံာ်လံာ်န့ၣ်လီၤ.**

တၢ်အဝဲအံၤတမ့ၢ်ဝဲလၢနီၣ်သးအတၢ်ဘဉ်ထွဲလၢအမ့ၢ်ကစၢ်ယွၤအကလုၢ်အကထါအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၣ်န့ၣ် ဘဉ်ဒီးမ့ၢ်ဒၣ်ထဲလၢကျိၣ်ခိၣ်စ့ဒီးတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤအတၢ်ဘဉ်ထွဲလၢအမ့ၢ်, တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်မၤလိ, တၢ်မၤ အိၣ်ထီၣ်တၢ်ဘျီတၢ်ဘါအလုၢ်အလၢ်ဒီးတၢ်မၤအိၣ်ထီၣ်လံာ်စီဆံၣ်ကိလၢအကတီၣ်ခိၣ်ရဲၣ်မဲပှၤ ခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်မိၢ်ပှၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢလံာ်စီဆံၣ်အခီလုၣ်ကိသ့ၣ်တဖၣ်ဟ့ၣ်တၢ်မၤလိအဂ့ၢ်မိၢ်ပှၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် ပှၤဂ့ၢ်လိၣ် ခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤလၢ တၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤပာ်စၢၤတၢ်အဂီၢ်ဒီး ပှၤလၢအဘဉ် တၢ်သိၣ်လိအိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ကဘဉ်အာၣ်လီၤအသးလၢ ကမၤတၢ်အံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ် ကဘဉ်အာၣ်လီၤအသးလၢ, အတၢ်မၤအံၤတမ့ၢ်ဝဲလၢ နီၣ်သးအတၢ်ဘဉ်ထွဲသ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

**\* တၢ်လၢယဘဉ်ဆဲးလၢယတံၤသကိးအဟံၣ်ပှၤလီၤ.**

တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်စံာ်ညီၣ်အကလုၢ်ကလုၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ကလီၤဘဉ်လၢဝံအဘျီ, သရၣ်အဘျီ သ့ၣ်တဖၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်လၢအတံၤအသကိး, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, လီၤဆီဒၣ်တၢ်ပှၤလၢအဟ့ၣ်မၤစၢၤအိၣ်သ့ၣ် တဖၣ်, ဒီးပှၤလၢအဟံၣ်ဒိၣ်ပာ်ထီၣ်အိၣ်ဒီးစံးထီၣ်ပတြၢအိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အယိန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤ လီၤလၢတၢ်ကူၣ်ထီၣ်ဖးလီၤပာ်စၢၤအကမၣ်ဒီးလၢတၢ်စံးကတိၤပာ်စၢၤတၢ်လၢအကမၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ် တၢ်အ ကတၢ်တမံၤလၢ အအိၣ်ဒီးတၢ်လီၤပျဲၤလီၤဖုးတမံၤန့ၣ် ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲလီၤ.

**တၢ်ထံာ်တၢ်လၢညါခီ**

တၢ်လၢတၢ်ထံာ်တၢ်လၢညါခီသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မၤအသးဒ်သိးကစၢ်ယုၣ်ရှုးအတၢ်ဆီတလဲကွံာ်အက့ၢ် အဂီၢ်လၢအဘဉ်ထွဲဒီးနီၣ်သးလၢအဘဉ်တၢ်ပာ်ဖျါအိၣ်လၢ တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ, အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤကအိၣ်ဖျါထီၣ်အဂီၢ် ကစၢ်ယွၤသ့ၣ်တၢ်လၢအဘဉ်တၢ်ထံာ်အိၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. စီပုးတရူးအတၢ်ထံာ်တၢ်လၢညါခီအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံာ်ဘဉ်ဖဲ လံာ်မၤတၢ် ၁၀:၁၁-၁၇ န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးထံာ်ဘဉ်မူခိၣ်အိးထီၣ်အသး, ဒီးသဟၤလီၤကံာ်ယုၣ်ဖးဒိၣ်တဘျီစၢၤပာ်အသးလၢအနၢ်လွံာ်န့ၣ်, စဲၤလီၤအသးဆူဟီၣ်ခိၣ်အဖိခိၣ်လီၤ. ဒီးကယံာ်ဆၣ်ခိၣ်ကိၢ်ခိၣ်, အိၣ်ဒီးအခိၣ်လွံာ်ခိၣ်, ဒီးတၢ်ဖိပာ်လၢဟီၣ်ခိၣ်ချၢ**

ဒီးထိပ်ဇီလံာ်ဇီလော မူကပိာ်လိာ်တဖၣ်န့ၣ် အိၣ်လောအပူလီၤ. ဒီးတၢ်အကလုာ်လိာ်ဘၣ်အိၣ်, စီပုးတရူးဇာ, ဂဲၤဆာထာ်မၤသံတၢ်, ဒီးအိၣ်တၢ်တက့ၢ်. ဒီးစီပုးတရူးစံးဝဲဒၣ်ကစၢ်ဇာ, မိၤအသုတမၤအသးဒ်န့ၣ်တဂ့ၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်တစီတဆ့ၣ်ဘၣ်, ဒီးတၢ်တကဆိၣ်ဘၣ်န့ၣ် ယတအိၣ်ဘၣ်နီတစုဘၣ်ဒီး တၢ်အကလုာ်လိာ်ဘၣ်ကဒီးအိၣ်, ပုၤထီၣ်ခံၣ်တၢ်တၢ်, တၢ်လၢယုၤမၤကဆိၣ်န့ၣ်, သုတပာ်လၢတၢ်တစီတဆ့ၣ်ဘၣ်တဂ့ၤ. ဒီးတၢ်မၤအသးဒ်န့ၣ် သာစုဒီးသဟၤန့ၣ်ဘၣ်ထုးထီၣ်က့ၤအသးဆူမူခိၣ်လီၤ.”

“ဒီးတၢ်ထံၣ်တၢ်လၢညါဒီလၢအထံၣ်ဝဲ, မ့ၢ်အမၤအသးဒ်လဲၣ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ်, စီပုးတရူးအသးဒုဒီအဖၢမ့ၢ်ဒီး”

တၢ်ဒ်န့ၣ်အသးန့ၣ် လၢလံာ်စီဆ့ၣ်အလီၢ်လံာ်တကတြုၣ်ဒီးလံာ်စီဆ့ၣ်အသီတကတြုၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အပူန့ၣ် တၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးဃါဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ထံၣ်တၢ်လၢညါဒီန့ၣ် အိၣ်အါမးလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်, လၢမ့ၢ်မဆါတန့ၣ်အံၤန့ၣ်,

- ပဘၣ်လဲၤထံၣ်ပုၤတဂၤ, ပဘၣ်ကတိၤတၢ်, တၢ်လၢကစၢ်ယုၣ်ဂူးခရံၣ်အံၤန့ၣ်ကဘၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ပတၢ်ထံၣ်အပူသ့ၣ်တဖၣ်, တၢ်ထံၣ်တၢ်လၢညါဒီသ့ၣ်တဖၣ်.
- တၢ်လၢသးစီဆ့ၣ်အံၤန့ၣ်ကဘၣ်မၤအသးဒ်သိး, ပုၤတဂၤဒီးပကဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်အိၣ်.
- ပကဘၣ်တၢ်စိာ်ထီၣ်ပုၤဆူမူခိၣ်ဘီမ့ၢ်အဖၢမ့ၢ်, ပကဘၣ်လဲၤလီၤဆူလရၢ်လၢအမ့ၢ်တၢ်ထံၣ်တၢ်လၢညါဒီသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ပကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်နာ်ပာ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

**တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ခဲလၢာ် မ့ၢ်စ့ၢ်ကိးလံာ်စီဆ့ၣ်အတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီစ့ၢ်ကိးန့ၣ်ဇါ.**

အခဲအံၤ ပကဃုသ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်တမံၤဘၣ်တမံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

၁. တၢ်ထံၣ်န့ၢ်ကစၢ်ယုၣ်ဂူးလၢတၢ်ထံၣ်တၢ်လၢညါဒီ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပထံၣ်ဘၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂူးအတၢ်ဂီၤလၢတၢ်ထံၣ်တၢ်လၢညါဒီသ့ၣ်တဖၣ်,

လံာ်မၤတၢ် ၉:၅-၉,

“ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ကစၢ်ဇာ နမ့ၢ်မတၤတဂၤလဲၣ်. ဒီးကစၢ်စံးဝဲဒၣ်, ယမ့ၢ်ယုၣ်ဂူးလၢနမၤအာအိၣ်လီၤ. (နထုဘၣ်နီၣ်ခိၣ်စူန့ၣ်ကိးမးလီၤ. ဒီးအဝဲဒၣ်ကနိးကစုာ်, ဒီးကမၤကမၢ်, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ကစၢ်ဇာ, ယဘၣ်မၤဒ်လဲၣ်. ဒီးကစၢ်စံးဘၣ်အိၣ်) ဂဲၤဆာထာ်, ဒီးလဲၤန့ၣ်ဆူဝုာ်ပူၤဒီးနဘၣ်မၤမနုၤမနုၤန့ၣ်, တၢ်ကစံးဘၣ်နုၤလီၤ.”

“ဒီးပုၤလၢအလဲၤတၢ်ဒီးအိၣ်တဖၣ်န့ၣ်, နာ်ဟူတၢ်ကလုာ်အသီၣ်ဘၣ်ဆၣ်ဒီး, တထံၣ်ဘၣ်ပုၤနီတဂၤဘၣ်. ဒီးဆာထာ်အိၣ်ဘျီၣ်ကလံာ်လၢတၢ်သးကတုၤလီၤ. ဒီးစီပုးလူးဂဲၤဆာထာ်လၢဟီၣ်ခိၣ်အဖီခိၣ်, ဒီးတုၤအစီၣ်ထီၣ်အမဲာ်ဒီးတထံၣ်ဘၣ်ပုၤနီတဂၤဘၣ်. ဒီးပုၤဆုာ်အိၣ်လၢအစုဆူဒၤမ့ၢ်စုးအပူလီၤ. ဒီးအိၣ်ဝဲသၢန့ၣ်ဒီးတထံၣ်ဘၣ်တၢ်, ဒီးတအိၣ်ဘၣ်ဒီး, တအိၣ်ဘၣ်တၢ်ဘၣ်လီၤ.”

ကစၢ်ယုၣ်ဂူးလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ကဟုကညီၢ်အံၤန့ၣ် ပုၤလၢအထံၣ်ဘၣ်အိၣ်လၢခံကတၢ်တဂၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်စီပုးလူးလၢအအိၣ်လၢဝုာ်တၢ်ဂူးအဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. အဝဲထံၣ်ဘၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂူးဝံၤဒီး လၢသၢသီအတီၢ်ပူၤန့ၣ်အမဲာ်တထံၣ်ဘၣ်တၢ်ဒီး, တအိၣ်ဘၣ်, တအိၣ်ဘၣ်တၢ်ဘၣ်လီၤ.

ကစၢ်ယုၣ်ဂူးလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ကဟုကညီၢ်အံၤန့ၣ် ပုၤလၢအထံၣ်ဘၣ်အိၣ်လၢခံကတၢ်တဂၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်စီပုးလူးလၢအအိၣ်လၢ ဝုာ်တၢ်ဂူးအဂ့ၢ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. အဝဲထံၣ်ဘၣ်ကစၢ်ယုၣ်ဂူးဝံၤဒီးလၢသၢသီအတီၢ်

ပူန့ၣ်အမဲၣ်တထံၣ်ဘၣ်တၢ်ဒီး, တအိၣ်ဘၣ်, တအိၣ်ဘၣ်တံဘၣ်လီၤ.

ဘၣ်မနုၤတၢ်မၤအသးဒ်အံၤန့ၣ်လဲၣ်.

တၢ်စံးဆၢန့ၣ်စီၤပီလူးအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲစံးဆၢဝဲအဂ့ၢ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်မၤတၢ် ၂၆:၁၃** န့ၣ်လီၤ.

“လာမ့ၢ်တူၣ်လာကျဲန့ၣ်, စီၤပၤဇၢ, ယထံၣ်တၢ်ကပီၤလာ မူခိၣ်ဆူၣ်န့ၣ်မ့ၢ်အကပီၤ, ဒီးကပီၤထီၣ်ဝးတရံး ယၤဒီးပုၤပိာ်ယခံတဖၣ်လီၤ.”

လံာ်စီဆုံအဆၢအဝဲအံၤသုန့ၢ်ပၢ်ကစီဒီဧါ. ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အတၢ်ပာ်ဖျါထီၣ်အသးအံၤ အတၢ်ကပီၤ န့ၣ်ကပီၤန့ၢ်ဒီးမ့ၢ်အတၢ်ကပီၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. (တၢ်ကပီၤအဝါအံၤပထံၣ်အီၤတသ့ဘၣ်)

\* တၢ်လာကစၢ်ယုၤအခုအပုၤတဂၤလာအအိၣ်ဒီးတၢ်လာအတူၢ်ဒိၣ်ကီၤဒိၣ်တဂၤ ထံၣ်ဘၣ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုး ဒ်အံၤအခါန့ၣ်လာမ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤ, ဝံသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးပုၤစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ် သရၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ထံၣ်ဘၣ် ကစၢ်ယုၣ်ရှုးလာတၢ်ထံၣ်တၢ်လာညါခီအံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဒ်အလုၢ်အလၢ်တမံၤဒီး ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် တဘၣ်တၢ်နီတမံၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

\* တၢ်လာပုၤတၢ်မၤဖိစီၤပီလူးအအိၣ် တၢ်မၤအသးဒ်ဒိၣ်ဒိၣ်မုၢ်မုၢ်တုၤဒၣ်လဲၣ် အမဲၣ်ဘျီၣ်ဘၣ်အသးန့ၣ် သက့ မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤဝံသ့ၣ်တဖၣ်ဒီး ပုၤစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်အသရၣ်တဖၣ် အတၢ်ထံၣ်လာညါခီအံၤ ဘၣ်မနုၤမၤအသး, ကပူၣ်လုး, ကဖီလီအံၤန့ၣ်လဲၣ်.

\* မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤ ဝံသ့ၣ်တဖၣ်ဒီး, ပုၤစံၣ်တဲၤတဲၤလီၤတၢ်သရၣ်တဖၣ်မ့ၢ် အအိၣ်ဒီးတၢ်တူၢ်ဒိၣ်ကီၤဒိၣ် န့ၣ် ပုၤတၢ်မၤဖိစီၤပီလူးစ့ၢ်ကီးန့ၣ်ဧါ.

**၂။ တၢ်လာသးစီဆုံအံၤန့ၣ် မၤအသးဒ်ပုၤတဂၤဒီး ပဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်အီၤ အတၢ်ထံၣ်လာညါခီ**

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပသ့ၣ်ညါတၢ်လံလာ, တၢ်မၤလိ (၂၃) လၢအမ့ၢ်, “ပုၤသၢဂၤတဂၤဃီ,” န့ၣ် အသိး, တၢ်လာသးစီဆုံအံၤန့ၣ် ကစၢ်ယုၣ်ရှုးသိၣ်လိနဲၣ်လိပုၤအံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်လူၤကၢ် ၂၄:၄၉** န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးကွၢ်ကွၢ်, ယမၤလီၤယဟ်အတၢ်စံးဟ်န့ၣ်ဆူ သုအိၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဒီး တၢ်တချးဒုးသိးထီၣ်သုလာ တၢ်စိတၢ်ကမီၤလၢထးန့ၣ်ဘၣ်ဒီး. အိၣ်ဒၣ်သုဝဲလၢ ဝုၢ်ယရူၤရူလုၣ်အပူၤတက့ၢ်.”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လာသးစီဆုံ အံၤန့ၣ် မ့ၢ်တၢ်စိတၢ်ကမီၤလၢထးန့ၣ်လီၤ. ပထံၣ်အီၤတသ့ဒီး တၢ်လာအတြီဃာ် တၢ်ဘၣ်ဃးဒီး ကစၢ်ယုၤအတၢ်စိတၢ်ကမီၤအံၤန့ၣ် တအိၣ်ဘၣ်ဝဲဘၣ်.

တၢ်လာ “ပုၤသၢဂၤတဂၤဃီ” အတၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤန့ၣ် ပတထံၣ်န့ၢ်ဘၣ်အီၤလၢ လံာ်စီဆုံအပူၤန့ၣ် အသိး, တမ့ၢ်စ့ၢ်ကီးပုၤတဂၤန့ၣ်ဘၣ်. တၢ်အဝဲအံၤဘၣ်ထွဲလိာ်အသးဒီး တၢ်ဝံတၢ်နါအတၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ် ပထံၣ် ဘၣ်လီၤ. (၁တံၤမသး ၄:၁)

**၃။ တၢ်စိာ်ထီၣ်တၢ်ဆူမူခိၣ်ဘီမ့ၢ်အဖၢမ့ၢ်, တၢ်ထံၣ်န့ၣ်တၢ်ဒီးတၢ်လဲၤအိၣ်သကီး တၢ်လာလရၢ်အတၢ်ထံၣ် လာညါခီ,**

ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, ဘကရံၣ်သ့း ၁၅:၅၀ န့ၣ်လီၤ.

**“ဒီပုၤသ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ဧၢ, ယစံးတၢ်အံၤ, တၢ်သ့ၣ်ဒီးတၢ်ညဉ်န့ၣ် န့ၢ်ဘဉ်သၢယွၤအဘီအမ့ၢ်တသ့ဘဉ်. ဒီးတၢ်ဘဉ်သံန့ၢ်ဘဉ်သၢ တၢ်တအုၣ်သံဘဉ်န့ၣ် တသ့ဘဉ်.”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သ့ၣ်ဒီးတၢ်ညဉ်န့ၣ်, န့ၢ်ဘဉ်သၢယွၤအဘီအမ့ၢ်တသ့ဘဉ်. ဘဉ်ဆဉ်ပုၤတနီၤ, ထုးထီၣ်န့ၢ် လံာ်စီဆ့အခိပညီလၢ, လံာ် ၂ကရံၣ်သ့း ၁၂:၂ န့ၣ်လီၤ.

**“အိၣ်တၢ်တဆံလွံၢ်န့ၣ်န့ၣ်, ယသ့ၣ်ညါပုၤကညီအိၣ်လၢ ခရံၣ်အပူၤတဂၤ, မ့ၢ်အိၣ်နီၢ်ခိယတသ့ၣ်ညါ ဘဉ်, မ့ၢ်တအိၣ်နီၢ်ခိယတသ့ၣ်ညါဘဉ်, ယွၤသ့ၣ်ညါဝဲ ပုၤဒ်န့ၣ်တဂၤန့ၣ်ဘဉ်တၢ်ထုးန့ၢ်အီၤဆူ မ့ၢ်ခိၣ်သၢတီၤ တတီၤလီၤ.”**

ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်စိာ်ထီၣ်တၢ်ဆူမူခိၣ်ဘီမ့ၢ်အတၢ်ဘဉ်ဘူးဘဉ် တံၢ်ဒီးအတၢ်တူၢ်ဘဉ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ခဲလၢာ်န့ၣ်ကအုၣ်အသးအဂီၢ်သ့ၣ်လံာ်စီဆ့အဆၢဖိအဝဲအံၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.

ဘဉ်ဆဉ်လၢ, လံာ် ၂ကရံၣ်သ့း ၁၂:၄ န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လၢ, “အဝဲဒၣ်န့ၣ်, ဘဉ်တၢ်ထုးန့ၢ်အီၤဆူပၤရဒံးစူး” လၢအမ့ၢ်, “မ့ၢ်ခိၣ်သၢတီၤတတီၤ” န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. တၢ်လၢ “ပၤရဒံးစူး” အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်လီၢ်တမံလၢ, ကစၢ်ခရံၣ်အာၣ်လီၤအသးဆူ တၢ်ဘျဉ်တဂၤလၢဘဉ်တၢ်ပျၤထီအီၤလၢ သ့ၣ်ဖျၢၣ်ထူၣ်စုညါအလီၤတဂၤအအိၣ် လၢအမ့ၢ်စ့ၢ်ကီး “ပၤရဒံးစူး” အအံၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ်လူၤကဉ် ၂၃:၄၃ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးယုၣ်ရှူးစံးဘဉ်အီၤ, ယစံးဘဉ်နၤတီတီအံၤ, ခဲမ့ၢ်ဆါအံၤန့ၣ်ကအိၣ်ဒီးယၤလၢ ပၤရဒံးစူးအပူၤလီၤ.**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢပၤရဒံးစူးအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, ကစၢ်ယွၤအဘီအမ့ၢ်တဘျဉ်လၢ, တၢ်ဘျဉ်တဂၤ, ဃုတၢ်ဆိၣ် ဂုၤဆိၣ်ဝါလၢကစၢ်ယုၣ်ရှူးအအိၣ်တမံလၢန့ၣ်လီၤ.

တၢ်လီၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒၣ်ဟီၣ်ခိၣ်သၢဘျဉ်တဘျဉ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီအကလုာ်အကထီ (၂ပုးတရူး ၃:၁၃) လၢပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢာ်, ကဘဉ်တၢ်ဟ့ၣ်က့ၤအီၤလၢ တၢ်လၢအကဲထီၣ်သီလၢအဒံးသိးလိာ်အသးဒီး ဧၤဒၣ်တၢ်သၢအလီၢ်လၢအမ့ၢ်ပၤရဒံးစူးအံၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ်ဝံယီၤအုၤလး ၂:၃ န့ၣ်လီၤ.

**“မ့ၢ်အူအိၣ်ကွံာ်တၢ်လၢအမဲာ်ညါ, ဒီးမ့ၢ်လၢာ်ဆူးကွံာ်တၢ်လၢအလီၢ်ခဲလီၤ. ထံဧၤကီၢ်ဧၤန့ၣ်မၤသးဒ် ဧၤဒၣ်အတၢ်သ့ၣ်အလီၢ်လၢအမဲာ်ညါ, ဒီးလၢအလီၢ်ခဲန့ၣ် ပုၤမ့ၢ်ကနၢ်အိၣ်သယုာ်ဝဲလီၤ. ဒီးတၢ်တပူၤဖျးဘဉ်ဒီး အီၤနီတမံဘဉ်.”**

လံာ်စီဆ့အဆၢအဝဲအံၤစံးဘဉ်ပုၤလၢ, ဟီၣ်ခိၣ်ခဲဘျဉ်တဘျဉ်ကဘဉ်တၢ်မၤဟးဂီၤအီၤဝံဒီး, တၢ်လၢ ကီၢ်အံၣ်စရုလးတဘျဉ်အံၤ, ကကဲထီၣ်ဘီမ့ၢ်တဘျဉ်လၢပထံၣ်ဘဉ်အီၤသ့န့ၣ်ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲလီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ထံ ဧၤကီၢ်ဧၤန့ၣ် မၤသးဒ်ဧၤဒၣ်အတၢ်သ့ၣ်အလီၢ်လၢ အမဲာ်ညါန့ၣ်လီၤ.

လၢန့ၣ်တကးဘဉ်, တၢ်ထံၣ်လၢညါခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်, လၢမ့ၢ်အူလၢသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤ သးသ့ၣ် တဖၣ်ဘဉ်တၢ်ဃိကီၢ်သ့ၣ်, ဃိကီၢ်ဘီအီၤလီၤထူလီၤယိာ်ဒီးတၢ်လၢလရံၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဖျိတၢ်ယာ်အလီၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ် တမ့ၢ်ဘဉ်လံာ်စီဆ့အတၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ်ဘဉ်.

လံာ်မးသဲ ၁၀:၂၈ န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်အီၤဒ်အံၤလီၤ.

**“ဒီးပုၤလၢအမၤသံပနီၢ်ခိ, ဒီးမၤသံပသးတသ့ဘဉ်တဖၣ်န့ၣ်, သုတပျံၤအီၤတဂ့ၤ. မ့ၢ်ဂ့ၤန့ၢ် အန့ၣ်ပျံၤပုၤ လၢအမၤဟးဂီၤပသးဒီးပနီၢ်ခိလၢလရံၣ်အပူၤသ့တဂၤန့ၣ်တက့ၢ်.”**

လားကတော်၊ ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်၊ ဘဉ်တၢ်စံၣ်တဲၤတဲကမၣ်အီၤလၢ ပှၤလၢအကိးလီၤ အသးလၢကစၢ်ခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် တသိၣ်လိဝဲဒ်သိးလံာ်စီဆုံအတၢ်ကွဲးလၢအမ့ၢ် ကစၢ်ယွၤ အကလုာ်အကထီၤန့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.

မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤ၊ ဘဉ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် စ့ၢ်ကိးပကမၤကတၢ်အီၤလၢ ကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထီ လၢဘဉ်တၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးဃါအီၤလၢအမ့ၢ်၊ **လံာ်ဝံယံးရမံယၤ၊ ဘဉ်ဃးဒီး** လၢအမ့ၢ် ကစၢ်ဘဉ်အသးန့ၣ်လီၤ.

**“ဒီးယွၤစံးဘဉ်ယၤ၊ ဝံတဖၣ်န့ၣ်ကတိၤတၢ်လၢဝံအကျိၣ်ကဘျးကဘျဉ်လၢယမံၤ၊ ယတမၤဘဉ် အီၤဘဉ်၊ ဒီးယတမၤလိာ်ဘဉ်အီၤဘဉ်. ဒီးယတကတိၤဘဉ်ဒီးအီၤဘဉ်. ကတိၤတၢ်လၢဝံအကျိၣ်လၢ တၢ်ထံၣ် တၢ်လီၤတၢ်၊ ဒီးလၢတၢ်ဖးတၢ်၊ ဒီးလၢတၢ်ကလိကလီၤ၊ ဒီးတၢ်ဘဉ်ဃးဒီးလီၤတၢ်လၢ အသးဒၣ်ဝဲအပူၤလီၤ.”**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီတမံၤအံၤအဂီၢ်န့ၣ် ပစံးဘျးစံးဖျိၣ်ဘဉ်ကစၢ်ယွၤဒိၣ်မးလီၤ. ဘဉ်မနုၤအဃိ လဲၣ်န့ၣ် တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤဟ့ၣ်ပှၤ တၢ်ပူၤဖျဲးနီၣ်နီၣ်န့ၣ်အဃိလီၤ.

လၢ  
ခရံၣ်အမံၤအဃိ  
အမ့ၢ်